
REČ ICA  OB SAVINJI MOZIRJE

D elegatsk o  opozorilo

O cen a  d ela  kom unistov v G linu

Konferenca delegacij (zbor 
združenega dela in za samou
pravne interesne skupnosti) 
DO Gorenje Glin, lesna in
dustrija Nazarje je vsem 
skupnostim posredovala do
pis, v katerem izraža probleme 
in slabosti ki jih opaža ta 
konferenca. Dopis objavljamo 
v celoti:

V zadnjem času se ponovno 
javljajo problemi v delovanju 
skupščinskega sistema tako v 
zboru združenega dela kot v 
skupščinah SIS. Ti problemi se 
opažajo v vsebini dela posa
meznih skupščin, odražajo pa 
se v različnih oblikah. Eden od 
osnovnih problemov je slaba 
prisotnost na sejah s pogostimi 
pojavi nesklepčnih skupščin.

V poprečju pa je prisotnost na 
robu sklepčnosti. Drugi pro
blem se kaže v vsebini dela po
sameznih skupščin oziroma 
zborov. Ocenjujemo, da- so 
razprave vsebinsko neustrezne 
in največkrat omejene na pos
tavljanje vprašanj in dajanje 
odgovorov. Posamezne pri
pombe, predlogi in amandma
ji delegacij se premalo pozor
no obravnavajo kot alterna
tivne možnosti pri samouprav
nem odločanju o zadevah, ki 
so na dnevnem redu.

Pripombe in pobude delega
cij se premalo argumentirano 
zavračajo. Skoraj vedno se 
sprejme predlog, pripravljen v 
strokovnih službah ali izvršil
nih organih. Pri odločitvah v 
skupščinah SIS se vse prepo
gosto uporabljajo stališča 
izvršnega sveta ali komiteja za 
gospodarstvo in planiranje kot 
odločilno stališče pri spreje
manju sklepov ali oblikovanju 
politike.

Ohranjanje takšnega stanja 
v praksi delovanja skupščin in 
njihovih zborov povzroča v 
delovanju delegatskega siste
ma probleme, ki smo jih v uvo
du omenili, predvsem pa 
naslednje:

— duši ustvarjalnost skup
ščin

— delegati imajo občutek, 
da ne morejo vplivati na

oblikovanje odločitev, ampak 
lahko samo glasujejo

— neustvarjalno delo sku
pščin odvrača delegacije od 
rednega sodelovanja, kar po
vzroča slabo udeležbo

K temu moramo dodati še 
lastne slabosti v delovanju 
delegacij v OZD. Očitno je, da 
se pri tem še naprej pojavljajo 
vsi začetniški problemi delo
vanja delegatskega sistema, ki 
smo jih že mnogokrat omenja
li v različnih ocenah. Delega
cije so preveč prepuščene same 
sebi. Nimajo ustrezne strokov
ne pomoči in ne usklajujejo 
stališč z organi upravljanja, 
zbori delavcev, niti ne s 
strokovnimi službami. Če bi to 
delali, potem bi bolj tehtno ob
ravnavali večino predlogov 
odločitev. Tudi v naši delovni 
organizaciji so prisotne težave 
v delovanju temeljnih delega
cij. Delegati se izogibajo sv
ojim delegatskim dolžnostim 
in ne želijo prenašati oblikova
nih stališč konference delega
cij-

Teh nekaj kritičnih misli 
smo zapisali iz razprav o delu 
delegacij in delovanju dele
gatskega sistema v DO in na
vzven, ter na podlagi po
datkov o udeležbi delegatov 
na sejah skupščin SIS in zbora 
združenega dela. Z njimi 
želimo vzpodbuditi razpravo 
tudi v skupščinah SIS, da bi te 
ugotovile, kaj je narobe z delo
vanjem skupščin SIS. Priča
kujemo, da se bodo v razpravo 
vključile tudi družbenopoli
tične organizacije. Delegatski 
sistem moramo vsi skupaj 
negovati in ga narediti bolj 
učinkovitega in ustvarjalnega, 
saj je drugače škoda veliko 
dragocenega delovnega časa, 
ki ga izgubimo s slabim delo
vanjem tega sistema. Pa tudi 
prav pride vsem kritikom na
šega političnega sistema, ki tr
dijo, da je delegatski sistem 
utopija.

Prihodnje leto stopamo v 
zadnje leto tega skupščinskega 
mandata, zato je potrebno, da 
smo do delovanja delegacij 
bolj pozorni in da odpravimo 
stalno ponavljajoče težave v 
njihovem delovanju.

Konec januarja so komunis
ti Glina na seji Akcijske 
konference ZK razpravljali o 
uspehih in neuspehih dose
danjega dela v času, ko so po
skušali spreminjati razmere v 
delovni organizaciji in ure
sničevati politiko ZK.

Seje so se udeležili tudi 
gostje: Miha Ravnik, sekretar 
PCK ZKS, član PRK SZDL 
general Ivan Dolničar, dr. 
Emil Rojc, sekretar MS ZKS 
Celje, člani KPO Gorenje, 
predstavniki občinskih teles in 
Ivan^Kos, predsednik Savinj- 
sko-Saleške zbornice. Sejo je 
pričel Tone Boršnak. Predal je 
besedo Jožetu Rakunu, ki je 
orisal stanje in ocenil delež ko
munistov pri preobrazbi raz
mer v kolektivu. Med drugim 
je dejal: »V začetku smo se 
srečevali s pojavi izrazite in
diferentnosti, mlačnosti in od
lašanja izvedbe nalog pri naj
bolj odgovornih komunistih. 
V OO ZK in AK ZK smo večk
rat sproti ocenjevali razmere 
in opozarjali na neizvajanje 
nalog. Spoznali smo, da nalog 
ne bomo izpeljali brez ustrez
nih kadrovskih sprememb in 
okrepitev. V slabi kadrovski 
zasedbi in premajhni us
posobljenosti za uveljavljanje 
korenitih sprememt? so obst
ojali objektivni vzroki zaosta
janja pri izvrševanju sprejetih 
programov.

Znano nam je, da sta v tem 
obdobju propadla dva referen
duma za spremembe in dopol
nitve SSA DO. Tudi na tretjem 
referendumu novembra 1984, 
ko smo sprejemali v celoti 
nove SSA TOZD in DO, v 
TOZD Zagarstvo delavci aktov 
niso sprejeli.

Kljub zelo obsežnim in 
temeljitim pripravam na refe
rendum smo v tej TOZD dose
gli izredno slab rezultat na 
referendumu v primerjavi z os
talimi TOZD. Rezultat v bis
tvu ni presenečenje, ampak 
potrditev slabosti delovanja 
subjektivnih sil, spregledanja 
neustreznega delovanja posa
meznih odgovornih delavcev, 
prisotnost osebnih interesov in 
nepravilnega informiranja de
lavcev. Za odpravo teh nega
tivnih pojavov so vsi odgovor
ni dejavniki v TOZD Zagar
stvo sprejeli učinkovite ukre
pe.«

O ravnanju nekaterih ko-, 
munistov je Jože Rakun dejal:

»Komunisti so se premalo 
pripravili na razpravo, niso bi
li pripravljeni na diskusijo o 
lastnih problemih, v svoji ak
tivnosti o uresničevanju nalog 
DSSS in odgovornosti za ta
kšno stanje. Stanje, kakršno se 
kaže na nekaj zadnjih sestan

kih OO ZK DSSS, zahteva kri
tično analizo razmer in ugota
vljanje odgovornosti za pa
sivnost nemajhnega števila 
članov v tej OO ZK. Srečuje
mo se z raznimi oblikami pa
sivnega odpora uveljavljanja 
politike ZK. Imamo člane ZK, 
ki bi po znanju in svojem pol
ožaju morali bistveno drugače 
delovati in se aktivno zavze
mati za uresničevanje oprede
ljenih nalog. Stojijo pa ob stra
ni in neprizadeto ter pasivno 
spremljajo napore drugih. Na 
sestankih OO ZK so neaktivni, 
iščejo vzroke ža odsotnost, ne 
razpravljajo in se ne oprede
ljujejo do problemov. V ta
kšnih razmerah nastajajo 
ugodni pogoji za neenotnost in 
slabitev akcijske učinkovitos
ti. S svojim ravnanjem so ne
kateri člani že prišli v očitno 
nasprotje z načelom demokra
tičnega centralizma.

Kljub naštetim problemom 
delovanja ZK v naši DO pa 
ugotavljamo pomembne pre
mike, ki smo jih komunisti 
dosegli pri naporih za izb
oljšanje razmer v DO kot celo
ti. Družbenopolitična aktiv
nost se je vsestransko okrepila. 
Zlasti se dobro uveljavlja vlo
ga in aktivnost sindikalnih or
ganizacij. V celoti se izboljšuje 
delovanje samoupravnih de
lovnih skupin in organov 
upravljanja.«

Nato je direktor delovne or
ganizacije seznanil navzoče s 
poslovnimi odločitvami in us
pehi v letu 1984 in nadaljeval s 
kratkim pregledom načrtov za 
naprej. Za dosežene uspehe je 
pripisal zasluge predvsem not
ranji učinkovitosti in seveda 
naravnim danostim. Dejal je, 
da imamo ljudi, ki znajo dobro 
delati, zato je treba pr
oizvodnjo v njeni strukturi 
dograjevati glede na potrebe 
trga. Temu je nujno tenk
očutno prisluhniti in se prila
gajati. Posledica dobrih rezul
tatov so tudi boljši osebni 
dohodki, ki so sedaj nad 
povprečjem v panogi. Sploh je 
nagrajevanje predmet bodoče 
skrbi, tako-pa tudi nadzor nad 
stroški in drugimi poslovnimi 
ter proizvodnimi pojavi. Na
ložbe načrtujejo skladno z na
meravano usmeritvijo proiz
vodnje. Na sploh gre za višjo 
stopnjo predelave in temu je 
treba podrediti vsa hotenja in 
ukrepe.

Dr. Jože Zagožen je v imenu 
KPO Gorenja pozdravil sejo 
in izrazil priznanje kolektivu 
Glina za dosežene uspehe. De
jal je, da je sodelovanje z 
Glinom znotraj SOZD Gore
nje dobro in da se bo še poglo

bilo. Uspešne aktivnosti za
dnjih dveh let v Glinu je pou
daril dr. Emil Rojc, s tem, da 
so v kolektivu pravilno ravna
li, ko so se oprli na lastne sile. 
Pred seboj imajo tudi jasne 
razvojne možnosti. Krepitev 
vloge samoupravljanja mora 
biti občutna tudi v bitki za 
poslovne usmeritve. Občinsko 
vodstvo ZKS je dobro načrto
valo razvoj dela komunistov, 
prav to pa je tudi značilno za 
občino Mozirje. Proces dife
renciacije med komunisti bo 
pripeljal do opuščanja starih 
navad, ki so včasih močne 
zavore razvoja.

Sejo je pozdravil tudi 
predsednik SO Mozirje Alojz 
Plaznik, ki je želel kolektivu s 
tem pa tudi komunistom Gli
na nadaljnjih uspehov. Opaže
ni premiki so plod skupno zas
tavljene smeri razvoja v občini 
in v Glinu so dokazali, da se z 
močno voljo vendarle da v re
lativno kratkem času doseči 
veliko.

Miha Ravnik je najprej 
govoril o odgovornosti, pred 
katero stojimo vsi delovni 
ljudje in seveda komunisti. 
Gre za spreminjanje razmer na 
vseh ravneh našega družbene
ga in ekonomskega življenja. 
Naši cilji so jasni, da jih bomo 
dosegli, gre vložiti vse naše sile 
v to. Sprejete naloge moramo 
brez oklevanja uresničiti, če ne 
bo uspehov, bodo časi kritični. 
Ob tem mora priti do popolne 
.veljave razlikovanje med de
lom in nedelom. Razlike mo
rajo biti občutne v nagrajeva
nji)! Pri tem moramo za vsake
ga komunista vedeti kaj in kje 
ter koliko dela, ne kaže se 
zadovoljevati s povprečnimi 
ocenami, treba je biti dosledno 
konkreten. Ne kaže prezreti 
pomembnosti temeljito pre
mišljenega načrtovanja, to je 
bistveno za naš razvoj in us
peh. Ko je Miha Ravnik govo
ril o razpoloženju ljudi, je pou
daril, da smo včasih vse preveč 
črnogledi, za kar ni vzroka, 
ker imamo dovolj moči, da 
zmoremo napore, ki so po
trebni v času stabilizacije. Sle
dnja ni le omejevanje, tega se 
premalo zavedamo, stabiliza
cija pomeni razvoj! Ponovno 
je podčrtal odgovornost in de
jal, da nikakor ne gre, da tisti, 
ki slabo dela, dobi enak 
prejemek, kot tisti, ki dela 
prizadevno in dobro. Svoje 
misli je zaključil z besedami, 
da naj ima.v Zvezi komunistov 
vsak problem svoje ime in 
priimek.

Na seji so sprejeli tudi 10 no
vih članov v ZK. Čestital jim je 
Miha Ravnik in tudi predal 
knjižice.

Ob prazniku
žensk

Naše glasilo izide v ta
kšnem času, ko bi naslednja 
številka bila že prepozna, da 
bi se spomnili dneva žensk. 
Zato, sicer nekoliko preu
ranjeno, izražamo najlepše 
želje našim ženskam ob 
njihovem prazniku.

Seveda to že zdavnaj ni 
več praznik, le beseda tako 
zveni. Tudi ta dan namreč 
velika večina naših žensk 
krepko dela, torej ne praz
nuje. Tako kot je  to še danes 
v navadi, drži ženska kar tri 
vogale hiše! Torej tudi v naši 
družini ni mogoče govoriti o 
popolni enakosti med obema 
spoloma. Saj ženska ni le 
gospodinja, je  tudi delavka 
in kar je  poglavitno, je  mati.
V vseh treh svojstvih pa je  
polno zaposlena, ali če bi 
hoteti biti iskreni, prezapo- ■ 
slena.

V naši občini je  že sedaj 
kar 47% žensk zaposlenih. 
Ob tem pa moramo pove da-, 
ti, da tu niso zajete tiste šte
vilne, ki delajo doma na 
kmetiji. Tudi te so delovno 
zaposlene preko svojih zmo
gljivosti. Že kar navajeni 
smo, da mora ženska pač vse 
zdržati, da je kos vsem na
porom, da bo že kako zmo
gla... Potem pa včasih po
slušamo kakšno poročilo, ki 
trdi, da je  premalo žensk 
družbeno aktivnih, to pove
mo nekam kritično in najbrž 
kar na pamet. Kdor gre skozi 

• življenje z odprtimi očmi in s 
srčnostjo, seveda kaj podob
nega ne bi kritiziral, lahko 
ugotavlja, hkrati pa bi moral 
poiskati tudi vzroke za svoje 
trditve. Ti pa so nedvomno v 
prezaposlenosti žensk, ne pa 
v brezbrižnem odnosu do 
vsega, kar se okoli nas 
dogaja.

Delež Žensk je  torej odl
očilnega pomena v našem 
času in dogajanju. Takšen 
pa je  bil tudi v času osvobo
dilnega boja, ko so številne 
matere in dekleta prezirale 
nevarnost, če je  bilo treba 
pomagati borcem in ljudem v 
stiski. Kazalci kažejo, da 
smo občina vdov, saj jih je  
pri nas daleč nad povprečjem 
v republiki. Ne kaže pona
vljati zakaj. Mnoge od njih 
so takoj po vojni ostale same 
in nosile vse breme družine 
in njenega obstoja.

Ko torej govorimo o njih, 
ki so naše življenjske družice, 
matere in dekleta, bodimo 
spoštljivi in naj bo tako i 
vedno in povsod.

A. V.

Nagrajeni
kulturni
delavci

Občinska kulturna skup
nost in Zveza kulturnih orga
nizacij sta letos podelili zlate 
plakete za zasluge v lju
biteljskem kulturnem delova
nju Francu Zamerniku z 
Ljubnega, Jožefi Goličnik iz 
Redegunde, Francu Podlesni
ku z Rečice, Petru Širku iz 
Mozirja, Martini Podpečan iz 
Gornjega grada in prof. Anto
nu Veneku iz Mozirja.Med obiskom Mihe Ravnika v Glinu
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D elo upravnih organov
Na zadnji seji izvršnega sve

ta občine so obravnavali por
očila, ki sojih pripravili uprav
ni organi znotraj skupščine SO 
Mozirje. Ker so poročila 
izredno izčrpna in do podrob
nosti ne bi zanimala bralce, 
smo skušali izluščiti iz njih 
drobce, kijih bo najbrž vsakdo 
rad prebral.

Tako najdemo v poročilu 
organa za notranje zadeve 
med drugimi tudi podatek, da 
je lani bilo izdanih kar trikrat 
več potnih listov, kot leto prej. 
Dalje je zanimiv tudi pregled o 
gibanju prebivalstva iz njega 
povzemamo, da je bilo v letu 
1984 v občini 195 rojstev, 240 
smrtnih primerov, 177 ljudi se 
je priselilo, 88 se jih je odselilo, 
83 je bilo sklenjenih zakonskih 
zvez in opravljenih 12 zakon
skih razvez. Iz tega je raz
vidno, da je več smrtnih 
primerov, kot pa se rodi otrok, 
dober podatek pa je vendarle 
tisti, ki kaže na to, da se so
razmerno malo parov loči.

Dober pregled strukture 
zaposlenih v upravi daje por
očilo o delu oddelka za občo 
upravo, iz njega povzemamo:

V oddelku izvršujemo na
loge kadrovske službe za 
potrebe upravnih organov. V 
zadnjih dveh letih se število 
zaposlenih zmanjšuje, ker ne 
nadomeščamo vseh delavcev,, 
ki odhajajo na delo drugam. 
Po stanju 31. 12. 1984 je bilo v 
upravi zaposlenih 81 delavcev 
skupaj z voljenimi in imenova
nimi funkcionarji, od tega sta 
dva delavca zaposlena s polo
vičnim časom. V preteklem le
tu je odšlo (fluktuacija, upok
ojitve) 7 delavcev, na novo 
smo zaposlili 6 delavcev od te
ga 5 za nedoločen čas, (brez 
nadomeščanja delavk na po
rodniškem dopustu).

Kvalifikacijska struktura je 
naslednja:

visoka izobrazba (VII.) — 6 
delavcev — 7,4%

višja izobrazba (VI.) — 16 
delavcev — 19,8%

srednja izobrazba (V. in IV.) 
— 50 delavcev — 61,7%

nižja izobrazba (I. in II.) — 
9 delavcev — 11,1%

V preteklem letu sta dve de
lavki dokončali šolanje na višji 
šoli, s študijem ob delu pa so 
na novo pričeli trije delavci.

Po veljavni sistemizaciji del 
in -nalog bo moralo še 

•precejšnje število delavcev 
pričeti oziroma dokončati 
izobraževanje ob delu, ker so 
zahteve po strokovnem znanju 
vedno večje.

V lanskem letu smo eviden
tirali bistveno zmanjšanje šte
vila zahtevkov občanov, o 
katerih se odloča po zakonu o 
splošnem upravnem posto
pku. Za primerjavo navajamo 
naslednje podatke:

v letu 1981 — 11.454 uprav
nih zadev

v letu 1982 — 16.383 uprav
nih zadev

v letu 1983 — 19.415 uprav
nih zadev

v letu 1984— 14.508 uprav
nih zadev

Nerešenih zadev je ostalo na 
koncu leta 140. Proti odlo
čbam na prvi stopnji je bilo 
vloženih 7 pritožb. V

V poročilu Komiteja za 
gospodarstvo in planiranje 
najdemo med drugim tudi 
tole:

Obrtno dejavnost vse bolj 
spremljajo težave V zvezi s 
strokovno usposobljenostjo 
kandidatov za posamezne 
vrste obrti. To nam delno že 
dokazuje, da sistem usmerje
nega izobraževanja ni najbolj 
primeren za potrebe pridobi
vanja obrtniških poklicev. 
Cenovna problematika, ki je 
povzročila veliko skrbi poli
tikom in tudi gospodarstve
nikom se je v okviru občinske 
pristojnosti nekoliko umirila, 
saj se je veliko cen določilo s 
skupnimi dogovori na republi
ški ravni, medtem ko so se 
cene obrtnih storitev uskladile 
s projekcijo cen za leto 1984.

Pri premoženjsko pravnih 
zadevah je še vedno prisoten 
izredno dolgotrajen postopek 
pri pridobivanju zemljišč, ki je 
posledica neurejenega zemlji

škoknjižnega stanja pri lastni
kih zemljišč in pa še ne verifici
ranega družbenega plana obči
ne, ki bo omogočil hitrejše 
razreševanje lastništva pri las
tnikih zemljišč in pa še ne veri
ficiranega družbenega plana 
občine, ki bo omogočil hitrejše 
razreševanje lastništva pri uve
ljavitvi širših družbenih intere
sov, ki so predvideni s takšnim 
planom. Velike težave so spre
mljale tudi občinski proračun, 
saj se sredstva namenjena za fi
nanciranje splošnih družbenih 
potreb odmerjajo vse preveč v 
neodvisnosti od družbenega in 
gospodarskega utripa občin
skega prostora. To pa je po
vzročilo, da je bilo nujno 
potrebno sproti reagirati na 
vsak nerealiziran dotok pri
hodkov oziroma preveč po
rabljen odtok odhodkov.

Uprava za družbene prihod
ke pa ponazarja plačevanje 
davkov v občini. Zanimiva je 
tale ugotovitev:

Poudarjamo pa, da davek iz 
dejavnosti plačuje samo tretji
na davčnih zavezancev, med
tem ko ostali ostanka čistega 
dohodka sploh ne izkazujejo 
ali pa uveljavljajo najraz
ličnejše olajšave (12 vrst), tako 
za kmetijstvo kot za obrtno 
dejavnost.

Tako je v letu 1984 plačalo 
davek od obrti naslednje šte
vilo zavezancev:

Št.
zave
zan
cev

Št.
davčnih

obvez
nikov

redni na 
pavšalu 57 57
popoldanski 
na pavšalu 65 65
avtopre
vozniki 99 8
gostilne 38 0
ostali
obrtniki 223 49
Skupaj: 482 179
Kmetijstvo 4653 1998

Iz navedenega je razvidno, 
da davek iz dejavnosti plača 
samo 37% obrtnikov in to 18 
zavezancev, ki ga plačajo nad
100.000 din in s tem pokrivajo 
77% vsega osmerjenega davka.

Odličja vojaškim starešinam
V zadnji številki našega gla

sila smo pomotoma izpustili 
obvestilo o podelitvi priznanj 
in odličij nekaterim rezervnim 
vojaškim starešinam. Prizna
nja so bila podeljena pred pro
slavo TLA v Nazarjah. Prejeli 
so jih: Stiftar Stanko Solčava, 
Špende Milan Nazarje^ Ma- 
kušek Bogdan Nazarje, Sinkar 
Anton Nazarje, Cigale Mirko 
Nazarje, Peternelj Milan ^Na
zarje, Mavrič Stanko Šmi- 
klavž, Bezovšek Rafael Rad
mirje, Plesnik Janez Ljubno/S,

Goltnik Franc Ljubija, Pu
nčuh Franc Mozirje, Resnik 
Anton Mozirje, Venek Anton 
Mozirje, Fajdiga Anton Lepe 
njiva, Kladnik Anton Luče, 
Zamernik Albin Raduha, Skok 
Jože Brdo, Kovačevič Hrvoje 
Gornji grad, Poznič Franc 
Gornji grad, Nadvežnik Franc 
Nizka.

Po sklepu predsedstva ZRVS 
Slovenije pa so podelili Jožetu 
Celinšku plaketo ZRVS Jugo
slavije in Vojku Hrenu zlato 
značko ZRVS Jugoslavije.

Skupina mladih glasbenikov na šoli v M ozirju

Koliko stane zdravljenje
Koordinacijski odbor pri 

občinski zdravstveni skupnos
ti je sklenil nekoliko pobliže 
spoznati občane z nekaterimi 
stroški, ki bremenijo to 
skupnost. Marsikdo, ki ne
poučeno posluša težave s kate
rimi se je naša zdravstvena 
skupnost leta nazaj ubadala, si 
namreč niti približno ne more 
predstavljati koliko stane da
nes zdravljenje v bolnišnicah. 
Zato je strokovna služba skup
nosti kot primer navedla le ne
kaj cen, ki pa zadostno po
nazarjajo stroške.

Ker smo v predelu kjer je 
razvit gorski turizem naj kot 
prvi primer navedemo ceno 
prevoza s helikopterjem na re
laciji Raduha-Ljubljana, ki 
znaša 6,5 starih milijonov. 10 
dni zdravljenja v Kliničnem 
centru v Ljubljani smo plačali 
preko 50 milijonov, za 17 dni 
pa kar 157 milijonov starih di
narjev. Enajstmesečno po

vprečje plačanih stroškov zdra
vljenja na celjski kirurgiji po
kaže, da stane dan 510 starih ti
sočakov, na ortopediji 582 in 
na internem oddelku 490 sta
rih tisočakov. Na nevrološkem 
oddelku v Vojniku znaša 
povprečna cena dneva 453 stare 
tisočake. Ce primerjamo cene 
v bolnišnici Slovenj gradeč vi
dimo, da je oskrbni dan z zd
ravljenjem na kirurgiji 460.000 
s. din in na internem oddelku
330.000 s. din.

Vse cene so vzete kot 
povprečje 11 mesecev leta
1984.

Jasno je, da zdravstvena 
skupnost plačuje še vrsto dru
gih stroškov v zvezi z zd
ravljenjem naših občanov. 
Prihodnjič bomo navedli ne
kaj primerov drugih stroškov, 
da bodo bralci seznanjeni 
kako odteka denar zbran v 
okviru Občinske zdravstvene 
skupnosti Mozirje.

Poglavitna skrb izvoz
V Elkroju si že nekaj let tem e

ljito prizadevajo utrditi posle v 
izvozu. Kot vse kaže so pri tem us
pešni. Res je, da izvažajo storitve 
in kot menijo, je trenutno takšen 
način izvoza za njih ustrezen. To 
utemeljujejo tako v pogledu 
dohodka, kot tudi obratnih 
sredstev, saj jim slednja ni treba 
vezati na zaloge potrebne za ta 
kšen obseg proizvodnje. Tudi 
glede akum ulativnosti nimajo 
pripom b. Z drugimi besedami, tu 
ji kupec jih oskrbi z blagom in 
pomožnimi surovinami, sami pa 
vložijo delo, pri tem pa ne kaže 
podcenjevati, da se tako tudi 
vključujejo v modne tokove v sve
tu, saj spoznajo sodobne kroje in 
zahteve zapadnega trga.

Elkroj ne izvaža zaradi potreb 
lastnega uvoza, temveč je to 
njegova poslovna usmeritev. Res 
je, da potrebujejo letno kakih 1,8 
mio DM za uvoz nadomestnih 
delov in opreme, vendar pa izv
ozijo za preko 6 mio DM, torej je 
uvoz z izvozom krepko prekrit.

Sedanji način izvoza je vse
kakor trden, ne sam o zaradi dob
rih poslovnih zvez, ki jih imajo v

tujini, temveč tudi zaradi vključe
vanja zunanjih kooperantov. El
kroj ne zmore vseh potreb z lastni
mi delovnimi zmogljivostmi, zato 
že sedaj pokriva del potreb za izvoz 
iz proizvodnje M ladosti v Cajetini 
s katero so v dohodkovnih odno
sih. Za potrebe domačega tržišča 
pa sodelujejo še z vrsto kooperanti 
po drugih republikah.

Če govorim o o izvozu potem  je 
vedno pom em bno o katerem , ali 
na konvertibilno ali na klirinško 
območje. Elkroj izvaža 85% 
izdelkov na zahtevno zapadno 
tržišče in 15% na klirinško 
območje. Po letnem načrtu so pre
dvidevali izvoziti 430.000 hlač, de
jansko pa so dosegli izvoz 500.000 
hlač. M orda še podatek, ki je zani
miv, da od vse proizvodnje Elkroj 
izvozi kar 38%.

TO ZD  Mozirje in TO ZD  
Šoštanj delata 90% za izvoz, za 
domače potrebe pa zagotavljajo pr
oizvodnjo preko kooperantov.

V letu 1985 predvidevajo za 
12% večji izvoz, kar pom eni, da 
bo 43% vse proizvodnje našlo 
kupce v tujini.

Letna seja sindikatov
Zveza sindikatov Slovenije, 

Občinski svet Mozirje je tudi letos 
imel letno sejo na kateri so obrav
navali delo sveta in njegovih or
ganov v preteklem obdobju. 
Temeljito so ocenili sam oupravne 
družbene razmere v občini in 
sprejeli nekatere kadrovske spre

membe v organih občinskega sve
ta. O bravnavali so tudi predlog 
delovnih usmeritev v letu 1985 in 
razglasili najboljšo osnovno orga
nizacijo sindikatov na področju 
športne dejavnosti v občini.

Obsežno bom o poročali o seji v 
prihodnji številki našega glasila.

Delavnice TOZD Transport in gradnje GG Nazarje

Porabljena sredstva 
samoprispevka

Do konca leta 1984 (obdobje 18 mesecev) je bilo zbranih sku
paj 52.533.074 din, ki so jih občani prispevali po naslednjih 
stopnjah:
zposleni v OZD, obrtniki in pri njih
zaposleni delavci 1,8% od netto OD
kmetje 2,6% od katastr. dohodka
upokojenci 1,5% od pokojnin

Po programu se sredstva delijo v enakih deležih (50:50) za sku
pni program in program krajevnih skupnosti.

KRAJEVNIM SKUPNOSTIM se delijo sredstva na osnovi 
dogovorjenih kriterijev na fiksna sredstva (20%), preostalih 80% 
pa po številu prebivalcev. Doslej se je za potrebe KS zbralo 
26.242.757 din, ki so bila razdeljena takole:

Krajevna
skupnost

FiksnaPo številu prebivalcev 
sredstva % Znesek 

20% 80%
Skupaj

100%
Mozirje 524.855 22,7 4,765.685 5,290.540
Nazarje 524.855 9,4 1,1973.455 2.498.30
Šmartno 524.855 4,6 965.734 1,490.589
Bočna 524.855 4,3 902.751 1,427.606
Gornji grad 524.855 8,4 1,763.513 2,288.368
Nova Štifta 524.855 4,6 965.734 1,490.589
Solčava 524.855 3,8 797.780 1,32 .635
Ljubno 524.855 7,3 3.631.998 4,156.853
Luče 524.855 10,9 2,288.368 2,813.823
Rečica 524.855 4,0 2,939.189 3,464.044

5.248.550 100,0 20,994.207 26.242.757

ZA SKUPNI PROGRAM se je v tem obdobju zbralo
26.242.757 din. Po sprejeti dinamiki porabe sredstev skupnega
programa je bilo v letih 1983 in 1984 predvideno sofinanciranje
vrtca v Šmartnem ob Dreti, smetišča Podhom, zdravstvenega
doma Nazarje in Mozirje in šole v Mozirju.

Realizacija tega programa oz. razdelitev sredstev za navedene
objekte pa je bila naslednja:

Plan Realizacija

Vrtec Šmartno ob Dretj 2,000.000 2,000.000
Smetišče Podhom 3,500.000 3,500.000
Ivensticije v zdravstvu 4,000.000 6,000.000
Osnovna šola Mozirje 6,500.000 7,000.000
Poslovni prostori DU Mozirje
— obveza iz II. :samop. ,500.000
Turistično gospodarstvo
(v letu 1987) 3,500.000 478.65

Iz povedanega lahko ugotovimo, da zbiranje in trošenje 
sredstev samoprispevka poteka po sprejetem programu in da so 
dela na vseh področjih v teku.

Gradbeni stroški pa žal naraščajo mnogo hitreje kot prilivi 
sredstev, zato so potrebni veliki napori za iskanje dodatnih virov 
za realizacijo začrtanega programa. Bančnih kreditov po visoki 
obrestni meri ni več mogoče najemati, zato .bo edina možna oblika 
namensko združevanje sredstev gospodarstva in druge oblike 
samoprispevkov občanov.

Več vloženega dela 
in pameti

T o  je načelo po katerem že ne
kaj let delajo v Kovinarstvu na 
Ljubnem. Poročali smo že o 
njihovem uspehu z žagami in 
prestrukturiranjem  proizvodnje.

T okrat smo razgovarjali z 
vodjo finančno-računovodske 
službe A nko Rakunovo. Seveda je 
bilo naše osrednje zanim anje za fi
nančne uspehe v letu 1984. V Ko
vinarstvu so z uspehi zadovoljni 
saj so ustvarili 76 s. milijard 
celotnega prihodka, kar je 51% 
več kot leto prej, ali 100% načrto
vanega. Tudi v izvozu so napredo
vali, saj se zavedajo, da bo to  v na
prej osrednja skrb. Na zahtevnem 
ameriškem in kanadskem  trgu so 
iztržili 54.500 dolarjev. Tja iz
važajo nože za gozdarstvo. Iz
kušnje kažejo, da bodo tekoče leto 
povečali izvoz na ta tržišča in 
računajo na mesečno realizacijo 
13.000 dolarjev, kar je seveda ne
prim erno več kot so dosegli v letu 
1984.

Anka Rakunova je poudarila, 
da je njihova skrb usmerjena v 
jačanje trajnih obratnih sredstev 
in kot vse kaže, bodo že iz ostanka 
čistega dohodka preteklega leta 
lahko razporedili določena sreds
tva v te namene.

S truktura proizvodnje se po
stopno menja v korist večje 
stopnje predelave, ozirom a več 
vloženega domačega znanja. Na 
tono predelanega m ateriala je vse 
več vloženega dela in znanja! To 
dokazuje tudi uspeh pri izdelova
nju pol- in avtom atskih žag za se
kanje kovin. Domači trg potre
buje teh izdelkov večje število, saj 
so takšne stroje morali doslej 
uvažati. Pa tudi v inozemstvu

Anka Rakun

kažejo zanim anje za izdelek 
ljubenskih kovinarjev. Trditev 
potrjuje podatek, da so lani dom a 
prodali 21 žag, letos pa predvide
vajo prodajo kakih 40. Njihov 
izdelek je m nogo cenejši od 
uvoženega in stane v polavtom at
ski izvedbi 207 s. m ilijonov, v 
avtom atski pa 300 s. milijonov 
din. Seveda bodo tovrstno de
javnosti še jačali. N ačrtujejo razvi
janje strojev za razrez kovin do 
stopnje celovitega inženiringa. 
Znotraj podjetja pa načrtujejo 
postopno popolno avtom atiza
cijo. Za lastne potrebe bodo izde
lali vrsto obdelovalnega orodja. 
Seveda so to  načrti, ki niso uresni
čljivi v kratkem obdobju. Zavedajo 
se, da vse to zahteva visokokvali
ficiran kader, vanj pa že leta 
vlagajo.

Ko je beseda nanesla na osebne 
dohodke, je  A nka R akunova 
postregla s podatki, da so ti bili na 
delavca v letu 1984 povprečno 
25.740 din, pa da so v decem bru 
dosegli povprečje 40.538 din. To 
kaže, da sledijo načelu za dobro 
delo, dobro  plačilo.



Gozdarski transport 
in gradnje

G ozdno gospodarstvo Nazarje 
ima med drugimi tudi svojo 
temeljno organizacijo Transport in 
gradnje, ki jo  vodi kot v. d. 
direktorja Janez. Vrtačič. Pred leti 
so zgradili sodobne prostore ob 
cesti Nazarje — Spodnja Rečica. 
Znano je v kakih razmerah so de
lali prej v Nazarjah. Tako so 
pridobili v vsakem pogledu us
trezne prostore in prostor. Saj 
imajo 37 transportnih vozil, poleg 
teh pa še službena oscbn^ vozila 
ter kombije. Za prevoze delavcev 
pa služita tudi dva avtobusa.

Poleg navedenih vozil imajo za 
gradnjo cest primerne stroje, teh 
je 9. TO ZD  T ransport in gradnje 
opravlja za potrebe gozdarstva 
vrsto nalog. Tako gradijo in vzd
ržujejo gozdne ceste, skrbijo za 
nadomestne dele in zaščitna sreds
tva ter repro material. 22 meha-

Janez Vrtačič

nikov, oziroma ključavničarjev pa 
opravlja popravila vozil in strojev 
tako za G G  Nazarje, kot za druge' 
naročnike.

Vsakomur v dolini so znani na
pori pri spravilu lesa, oziroma 
prevozih i/ planinskih predelov. 
To je trdo delo, ki zahteva dobro 
vzdrževano mehanizacijo. Poseb
no vozila trpijo na gozdnih cestah, 
zato se m orajo v delavnici marsik
daj ubadati z. nadomestnimi deli, 
ki jih večkrat tudi ni. Potem se pač 
znajdejo, kot pravijo. Marsikaj 
sami naredijo, tako trdijo, da so 
njihove vzmeti za težka vozila, 
celo boljše, kot jih naredijo v 
tovarni.

G radnje so celotnem prihodku 
TO ZD  udeležene kakih 30%. Na
črti zanje sc delajo v skupnih slu
žbah. dela pa izvajajo pogosto tu 
di z najetimi stroji, saj vseh za te 
svrhe ne morejo imeti. Trenutno 
gradijo gozdno povezavo Tcme- 
nica-Potok, cesta bo dolga kakih 
3 km. Kilometer takšne ceste je so
razm erno drag in velja okoli 400 
starih milijonov. Kolektiv 125 de
lavcev opravlja torej odgovorne 
naloge. Opremili so tudi prostor v 
katerem izvajajo tehnične pregle
de vozil. Seveda pa se ubadajo z 
zastarelostjo vozil, ki se zaradi 
izrednih obremenitev hitro kva
rijo. Sicer obnavljajo svoj park, so 
pa možnosti za to v teh časih 
slabe.

Potrebe po gozdarski opre
mi so v dolini velike, zato bodo 
predvidoma sredi maja letos 
odprli trgovino za gozdarsko 
oprem o in rezervne dele. Trgovi
na je namenjena predvsem koope
rantom , lastnikom zasebnih goz
dov. Tako bodo vključili v svojo 
dejavnost še novo.

Manj kaznivih dejanj
Komandir milice Bernard 

Petanjek je pripravil poročilo 
o varnostnem položaju v obči
ni v letu 1984. Povedal je, da je 
opaziti padanje števila kazni
vih dejanj, vseh je bilo 168. 
Raziskanost je boljša za 9,2% 
od leta prej. Pri tem velja ome
niti, da so bila raziskana vsa 
težja kazniva dejanja. Zaskr
bljujoče pa je, da je najbolj 
izpostavljeno družbeno pre
moženje. Ko je komandir Pe
tanjek govoril o gospodarskem 
kriminalu je povedal, da so ob
ravnavali 22 primerov, med
tem pa je leto prej bilo teh 47. 
Razen dveh primerov so vse 
raziskali. Največkrat gre za 
gozdne tatvine in nedovoljeno 
trgovino. Ob tem je poudaril, 
da je opaziti še premalo delo
vanje samoupravne kontrole. 
Od 146 dejanj, ki se ocenjujejo 
kot splošna kriminaliteta je os
talo neraziskanih 29. Pri tem 
gre največ za tatvine, teh pa je 
spet največ na škodo družbe
nega premoženja. Je pa treba 
poudariti, da je teh primerov 
vendarle manj za 13,5% kot 
leto prej, to dejstvo pa pripi
sujejo boljšemu varovanju druž
benega premoženja, pa tudi 
preventivne dejavnosti milice. 
Največja tatvina je bila storjena 
v cerkvi sv. Felicijana nad 
Gornjim gradom, je pa bila 
odkrita, predmeti pa vrnjeni 
cerkvi.

Mladostno prestopništvo jo 
v porastu. Tu gre za storilce 
stare od 14 do 18 let. Ta deja
nja so porastla za 23% napram 
letu 1983. Dobro je, da so bili 
vsi primeri razčiščeni, milica 
pa je v 19 primerih pisno 
obvestila socialno skrbstvo o 
slabem ravnanju z otroci, 
zanemarjanju otrok in o prete
pih v družinah.

Vabilo
Karate klub Mozirje priče

nja z začetniškim tečajem tega 
borilnega športa. Tečaj bo tra
jal 4 mesece.

Prijavite se lahko ne glede 
na starost in spol vsak petek 
ob 18. uri v telovadnici Os
novne šole Mozirje.

Ugodnejše je stanje glede 
varovanja javnega reda in miru. 
Je kakih 40 primerov manj kot 
leta 1983. Večina jih je lažje na
rave (prepir in kričanje), zaskr
bljujoče pa je dejstvo, da je te
ga največ v gostinskih lokalih 
in to podnevi, kar kaže na pre
malo skrb gostinskih delavcev 
za red v obratih. Zato je milica 
tudi ukrepala proti nekaterim 
gostinskim delavcem, ravnala 
pa je tudi preventivno.

Varnost v cestnem prometu 
se ne upošteva dovolj. Tako je 
bilo 36 prometnih nezgod, kar 
je za 10 primerov več kot leta
1983. Promet je terjal 5 smr
tnih žrtev, 19 osebje bilo huje 
ranjenih, 11 pa lažje. Koje bil 
govor o vzrokih, je največ 
primerov s prehitro vožnjo. 
Temu pa sledi vinjenost. Spet 
je bilo največ nesreč na odseku 
Mozirje—Soteska in na cesti v 
Zadretju. Zanimiv je tudi po
datek, da so se nesreče naj
češće dogajale med 10. in 14. 
uro. Prednjačijo osebni avto
mobili in vozniki z motorji, 
šele nato kolesarji. Sodniku za 
prekrške so predali 586 prime
rov, močno pa je porastlo šte
vilo vinjenih voznikov, kar za 
69 več kot leto prej. Značilno 
je tudi dejstvo, da je bilo kar 
132 voznikom odvzeto voz
niško dovoljenje. Morda še to, 
po nesreči ni nihče pobegnil.

Med dogodke uvrščajo mili
čniki gorske nesreče, samo
more, delovne nesreče in ne
nadne smrti. Lani je bilo 7 
samomorov in 4 poskusi sa
momora. Vzroke za ta dejanja 
pripisujejo neozdravljivim bo
leznim, obupu in družinskim 
razmeram. Veliko manj je bilo 
nesreč pri delu. V dveh, ki sta 
se zgodili je ena zahtevala 
smrtno žrtev, ena pa težje 
telesne poškodbe. Imeli smo 
tudi gorsko nesrečo, ki je 
zahtevala težjo poškodbo, po
zneje pa je ponesrečenec umrl. 
Požarov je bilo toliko kot leto 
prej (4), škode v njih pa za
360.000 din. Osem primerov 
nenadne smrti so zabeležili, 
vendar nobeno s sumljivimi 
okoliščinami.

S prizidkom je sedaj Zdravstvena postaja v Nazarjah velika prido
bitev za dolino

Velika pridobitev v zdravstvu
Zdravstvena postaja v Naza

rjah je že dolgo let bila prete
sna. Kraj sam se hitro širi, poleg 
tega pa je tam močna industri
ja. Delavci te postaje so delali 
v izredno težkih razmerah, pa 
tudi bolniki so bili nejevoljni 
nad slabimi prostori, pred
vsem čakalnicami.

Vodja zdravstvene postaje 
dr. Franc Sirko je ves čas 
prenove in gradnje skrbel za 
to, da je delo potekalo kljub 
gradbenim delom zadovoljivo. 
Seveda je to bilo mogoče le ob 
skrajnem naprezanju vseh zd
ravstvenih delavcev v Nazarjah.

Gradbena in obrtniška dela 
so torej gotova. Ob našem obi
sku so nameščali še nekaj 
opreme, zdravstveni delavci 
pa so opravljali čiščenje pro
storov.

Kot je povedal dr. Sirko je 
na vrsti postavljanje preostale 
opreme, ki je že v hiši, le nekaj 
manjšega bo treba še pripelja
ti. Tako upravičeno računajo, 
da bo sredi meseca februarja 
delo nemoteno steklo v načrto
vanem obsegu. Slednji pa je 
seveda veliko širši od doseda
njega. To je bil tudi namen

dograditve in prenove. Skupaj 
so pridobili 300 m2 novih 
delovnih prostorov. Ko je bil 
novi del dograjen, je bilo 
mogoče pričeti z deli na preno
vi starega. Končno so sedaj na 
voljo prostori za fizioterapijo, 
centralni diagnostični labora
torij, protituberkulozni dispa
nzer, specialistične ambulante 
in še dodatna splošna ambu
lanta. Velika pridobitev je 
toplovod iz Glina, ki bo omog
očil dobro in ceneno gretje 
prostorov.

Sedaj so dejansko pogoji za 
razširjeno zdravstveno dejav
nost v Nazarjah. K temu so 
pripomogli tudi nekateri novi 
aparati v fizioterapiji, rentgen, 
funkcionalna diagnostična me
dicina dela, zobotehnični apa
rati in oprema laboratorija.

Prizidek je stal okoli stare 
milijarde, prenova starega de
la približno milijardo in pol, 
dodatna oprema pa okoli pol 
milijona starih dinarjev. Sreds
tva so prispevali Občinska zd
ravstvena skupnost Mozirje, 
samoprispevek. Zdravstveni 
center Titovo Velenje in ne
katere delovne organizacije.

V Logarski dolini živahno
Planinski dom  (Izletnik) je poln 

gostov. To kaže že prvi vtis, saj je 
okoli njega zelo živhno. Tam je bil 
še sneg za sankanje, pa tudi za 
kakšnega skromnega smučarja se 
je našel.

Nekaj več nam je o stanju pove
dal upravnik dom a Luka Ko- 
pmajer, ki že 6 let oskrbuje to  za
nimivo turistično točko v Logar
ski dolini. Tako so ugotavljali v 
letu 1984 upadanje penzionskih 
gostov, hkrati pa dober porast 
izletnikov. Ti so prihajali v orga
niziranih skupinah z avtobusi. 
Zato se je v povprečju poslovanje 
lahko ocenilo kot dobro. Prejšnja 
leta je im el-Izletnik pogodbo z 
Vojvodino za letovanje otrok. Iz 
tega naslova so dobili tudi zajetno 
posojilo, ki jim  je omogočilo 
prenovo dom a. Ker pa je ta povez- 
va zaradi pom anjkanja denarja 
sedaj odpadla, sp se preko Kom
pasa povezali s Subotico in uspeli 
privabiti zadovoljivo število gos
tov v zimskemsčasu. G re za sku
pine otrok in staršev po 80 ljudi. 
Takšnih skupin bo skozi zimski 
čas 6 in tako je dom oskrbljen z 
gosti.

Ko smo upravnika Kopmajerja 
vprašali kako je z zimskimi športi v 
Logarski dolini, je dejal, da se je 
dobro  obnesla vlečnica za katero 
je poskrbela krajevna skupnost 
Solčava. Seveda bi se tudi smuški

teki dobro  obnesli, žal pa je pri
prava prog v razm erah kakršne 
so, predraga in je ne zmorejo. Iz
kušnje so pokazale, da za teptalca 
snega ni dovolj denarja, brez nje
ga pa ne gre. M orda bo kdaj tudi 
to urejeno. Ne manjka volje tudi s 
strani domačinov. V dom u so 
zasedaj nabavili večje število sani, 
da se otroci lahko sankajo, saj je 
smučarjev med njimi le malo. Ta
ko so ponudbo ustrezno popestri
li. Tudi za drsanje je prilika, saj so 
nekatere površine ledu zato kar 
primerne. G ostom  torej le ni dol
gčas, pa tudi za dolino je ljudski 
vrvež zanimiv, če pomislimo, 
kako prazno je bilo tam še pred le
ti. Konec februarja bo spet tradi
cionalen m araton in ta bo privabil 
v Logarsko dolino veliko sm učar
jev, takih prireditev tu manjka!

Ob koncu pogovora je Luka 
Kopmajer potarnal, da je pri nas 
vse prem alo turistične kulture. Pri 
tem je mislil na izpade, ki so včasih 
zelo neljubi in odganjajo goste. 
Tako bi kazalo posvetiti tej vzgoji 
več pozornosti, saj gost ne sme biti 
tarča vsiljivosti nekoga, ki je pač 
trenutno razpoložen, največkrat 
zaradi preveč popitega alkohola. 
To seveda naredi slab vtis, tako na 
domače, kot tudi na tuje goste. 
Potem seveda lahko pride do jav
nih izjav, ki niso laskave za 
kakršnokoli turistično območje.

Tudi z igro na snegu se otroci iz Subotice razveseljujejo. Posnetek je 
iz Logarske doline

Delegatsko vprašanje
Na skupnem zasedanju zbo

rov skupščine Mozirje je dele
gacija KS Ljubno postavila na
slednje delegatsko vprašanje:

»Integralov avtobus, ki vozi 
na progi Ljubno—Ljubljana 
preko Črnivca je za takšno re
lacijo neprimeren, kerjestarin  
z lesenimi sedeži. Poleg tega na 
tej progi ni sprevodnika in 
šofer kasira sam, kar poda
ljšuje čas potovanja in nega
tivno vpliva tudi na varnost 
vožnje.«

Vprašanje je predsednik skup
ščine občine Alojz Plaznik 
posredoval delovni organiza
ciji Integral v Ljubljano in 
zaprosil za odgovor. Taje tudi 
kmalu prišel. Direktor ob
mestnega prometa Integrala 
Leon Dujnovič je takole od
govoril:

»Redna linija Ljubno—Lju
bljana je registrirana pri Splo
šnem združenju prometa in 
zvez kot primestna linija in 
sicer: Ljubljana—Kamnik in 
Kamnik—Ljubno z odhodom 
iz Ljubljane ob 10.00 in 15.00 
uri ter iz Ljubnega ob 16.00 in 
12:28 uri.

Za omenjeno progo sta po 
redni nalogi določena dva

avtobusa, ki sta po svoji konst
rukciji in opremi namenjena 
za medkrajevni promet. Ob 
sobotah in nedeljah pa so zara
di specifičnosti običajno dolo
čena druga vozila primestne 
izvedbe, ki so po JUS standar
du namenjena za primestni 
promet.

Pri tem ne gre za lesene 
sedeže, ker takih vozil v naši 
TOZD nimamo, ampak gre za 
vozila, ki so po konstrukciji in 
opremi povsem ustrezna za 
prevoze potnikov. Pripomba, 
da samokasiranje vpliva na 
varno vožnjo se nam zdi zlo
namerna, saj voznik pobira 
voznino, kadar vozilo stoji, 
zato samokasiranje ne more 
imeti nobene zveze z varno 
vožnjo.

Samokasiranje ni naš feno
men, ampak se ta sistem up
orablja v celem svetu in vsem 
primestnem prometu v Jugo
slaviji. Ta sistem je pri nas vpe
ljan že dalj časa tudi na podr
očjih, ki so znatno bolj frek
ventna in ni nobenih proble
mov. Tak način dela je v 
skladu s programom stabiliza
cije in znatno vpliva na cenov
no politiko v mestnem in 
obmestnem prometu.«

Veliko volje, premalo snega
Proti naravnim pojavom se 

pač ne da nič storiti, menijo na 
Golteh, ko vse bolj zmanjkuje 
snega. V razgovoru z vodjem 
smučarskih prog Prelogom 
smo zvedeli nekaj zanimivih 
podatkov, ki pa so povsem 
posledica slabih snežnih raz
mer. Tako je v januarju letos 
bilo na smučanju na Golteh le 
kakih 10.400 ljudi, medtem ko 
so jih lani našteli v januarju 
kar 70% več.

Kolektiv Merxa, delovne or
ganizacije RTC Golte si zelo 
prizadeva privabiti čimveč smu
čarjev. Neprestano urejajo smu
čarske proge, tudi ob našem 
obisku prve dni februarja, ko 
je bilo že kar dosti kopnih 
mest, so skrbno plužili iz na
nosov snega, da bi pokrili ta
kšna mesta. Ravno so na
meščali snežni top s katerim 
nameravajo vzdrževati sneg na 
glavni smučarski progi Medve- 
djak, pa tudi na Starih stanih. 
Teptalni stroj je dejansko na 
delu noč in dan.

Zaradi kasnega priliva sred
stev so začeli šele pred časom 
obnovo vlečnice na Ročki pla-

Na G olte za
Časopisna hiša Delo prireja 

skupaj s Kompasom po Sloveniji 
prireditve, ki naj bi predstavile 
kraje in ljudi v njih. Tako je 17. 2. 
t. I. prireditev na Golteh.

Vsebina sporeda je v bistvu 
prikazati nekatere značilnosti kra
ja na kar se da šaljiv način. Ker je 
naša dolina tesno povezana z 
lesom in njegovo predelavo, bo 
središče pozornosti namenjeno spla
varstvu na snegu, raznim drvar
skim opravilom in smučanjem na 
sodovih dogah.

Vsakdo lahko sodeluje, prijave 
pa bodo sprejemali pri spodnji 
postaji žičnice. Prave maske bodo

nini. To je po mnenju mnogih 
najlepša smučarska proga, žal 
pa je bila vlečnica slabo spelja
na in ni bila primerna za 
smučarje začetnike. Sedaj bo 
tako urejena, da jo bodo lahko 
še tako slabi smučarji brez skr
bi uporabljali.

Hotel sam je poln in tako 
kaže, da bo skozi vso sezono. 
Morda je treba poudariti še to, 
da je sedaj v hotelu možno obi
skati tri restavracije, v rdečem 
salonu, samopostrežno in še 
picerijo v kletnih prostorih. 
Slednja je bila šele pred krat
kim urejena in lahko rečemo, 
da je kar domače urejena in 
prikupna. Na sploh se gostje z 
letošnjo oskrbo zelo pohva
lijo. Na jedilniku je vedno več 
različnih jedi, tako pač za vsak 
žep in okus.

Če smo naleteli znotraj 
hotela na red, potem velja 
opozoriti na kup smeti, ki se 
veča za hotelom. Te namreč 
prinašajo iz depandans in se
daj čakajo, smeti namreč, da se 
jih bodo delavci hotela usmilili 
in jih prenesli na kraj, kamor 
sodijo.

dobro voljo
imele prosto vožnjo z gondolo na 
G olte in še V tekm ovanju na prire
ditvi bodo podeljene nagrade.

Za Mozirje je prav gotovo 
značilno pustno delovanje mozir
ske pustne trške uprave. Zato 
bodo na G olteh prisotni tudi 
mozirski pustni predstavniki, pred
vsem pa bo igral sloviti pustni 
orkester »Boj se ga«, ki je zaradi 
svojega prizadevanja v pustnih 
dneh znan daleč preko naših 
občinskih meja.

Prireditev bo torej na G olteh 
pred hotelom. K dor se želi dobro  
zabavati, naj pride 17. februarja t. 
I. na Golte, kjer bo od 11. ure dalje 
vse živo in veselo!

Škode po divjadi
Na območju lovske družine 

Gornji grad so preteklo leto precej 
pustošili divji prašiči. Lovci so si 
prizadevali to  nadlogo zmanjšati z 
odstrelom , vendar so kljub na
porom uplenili 20 divjih ščeti
na rjev. Škode pri kmetih so oceni
li na 338.711 din in jih tudi v celoti 
izplačali. Seveda so tako zajeli le 
razdejanje, ki ga prašiči naredijo

na kmetijskih kulturah. M nogo 
škode pa je nedvom no tudi na pa
šnikih, posebno na območju Me
nine.

Lovci uplenjeno divjad odpro
dajo G rudi v Ljubljano, le redko 
pa pokrije izkupiček izplačano 
vsoto za povzročeno škodo kme
tom.



Zveza upokojencev Moziije
Od leta 1982 deluje v naši 

občini Zveza društev upoko
jencev, ki povezuje 7 društev v 
dolini. Kmalu se bo tem prid
ružilo še osmo in to v Bočni.

Obiskali smo predsednika 
Zveze Franja Steinerja, ki nam 
je povedal nekaj podatkov, ki 
bodo zanimali naše bralce.

Razgovor je bil zanimiv, tu
di zaradi uvodne, misli pred
sednika Steinerja, ko je dejal, 
da mnogi upokojenci težko 
živijo, da mnogi nepoučeni 
menijo, da upokojence vzd
ržujejo tisti, ki so še aktivno 
zaposleni, da se včasih slišijo 
opazke, ki zapuste v starejših 
ljudeh grenak priokus. Treba 
je vedeti, da so vsi zaposleni v 
naprednem svetu tudi pokoj
ninsko zavarovani, torej pla
čujejo vse življenje v sklad, iz 
katerega naj bi potem dobivali 
pokojnine, kojih k temu prisili 
starost, ali pa delanezmožnost. 
Sicer pa bo vsakdo star, morda 
bi kazalo o tem dejstvu nek
oliko pomisliti takrat, ko 
tjavendan govorimo o vpraša
njih upokojencev.

V naši občini delujejo sedaj 
že društva v Mozirju, Gornjem 
gradu, Solčavi, Nazarjah, Bo
čni, na Rečici, Ljubnem in v 
Lučah. V društva se vključuje 
1800 do 2300 upokojencev v 
dolini. Trenutno je najtežje na 
Ljubnem, kjer so sicer dolga le
ta dobro delali, sedaj pa ne naj
dejo ljudi, ki bi bili voljni dela
ti v ožjem vodstvu društva. Ta
kšno stanje se tam vleče že dve 
leti, čeprav je v kraju kakih 350 
upokojencev. To se sliši kar 
neverjetno!

Težave, s katerimi se dru
štva ubadajo so gmotne na

rave. Članarina je nizka, dru
gih dohodkov razen prispevka 
SPIZ Slovenije za rekreacijo 
upokojencev (100 din na čla
na) torej ni. Kljub skromnosti 
je seveda- vsako dobro delo
vanje že zaradi tega zelo težko. 
Ponekod pomagajo občinski 
sindikalni sveti, pomagajo de
lovne organizacije in še kdo. 
No, v naši občini bo treba še 
najti takih poti.

Zveza ima vrsto nalog! Med 
nje sodi skrb za letovanje up
okojencev, briga o socialno 
šibkih članih, mnogo je osam
ljenih in so veseli še tako male 
pozornosti. V tem smislu de
luje Zveza spodbujevalno, do- 
čimje seveda neposreden stik s 
članstvom mogoč le preko 
društev. Morda je prav, da 
nekoliko ponazorimo stanje v 
naši občini. Upokojencev je 
troje vrst. So starostni, invalid
ski in družinski. Slednjih je v 
naši občini nad republiškim 
povprečjem. Če je torej vseh 
upokojenih občanov 2300, je 
od teh 39% starostno upokoje
nih, 33% invalidsko, ostali pa 
so družinski upokojenci. Poleg 
navedenih je v dolini še kakih 
100 kmečkih upokojencev. Po
vprečna starostna pokojnina 
(polna delovna doba) je 13.000 
din, pri invalidskih upokojen
cih se ta giblje okoli 12.000 
din, dočim so povprečne dru
žinske pokojnine 10.000 din, 
sem so zajete tudi tiste, ki jim 
dodajajo varstveni dodatek. 
Slednji je od 1180 do 2308 din. 
Varstveni dodatek je potreben 
zaradi socialne ogroženosti! 
Morda še ta podatek! V naši 
občini so pokojnine 10% nižje 
od republiškega povprečja.

V

Kulturno življenje v Šmihelu
V nedeljo 3. februarja 1985 

je bila v dvorani osnovne šole 
Šmihel proslava v počastitev 
kulturnega tedna in je bila zd
ružena s ponovoletnim sreča
njem starejših krajanov nad 50 
let.

Program je bil zelo bogat, 
kar nam pove že dejstvo, da ga 
je izvajalo in izvedlo preko 30 
nastopajočih.

Za uvod je zaigral kvintet 
Šmihelski fantje, ki že vrsto let 
igra narodne in zabavne melo
dije.

Nato je nastopil mešani pev
ski zbor, kateri prav tako de
luje pod našim okriljem, kije s 
svojimi lepimi pesmimi po
vezoval celoten program.

Glavna točka programa je 
bil recital na temo življenja in 
dela našega največjega pesnika 
Franceta PREŠERNA. Slišali 
smo precej njegovih pesmi in 
raznih misli o njem in njego
vem delu. V temu programu so 
sodelovali učenci osnovne šole 
Šmihel, mladinci in mešani 
pevski zbor, ki je zapel nam 
vsem priljubljeno Prešernovo 
Zdravljico.

Uro in pol kulturnega prog
rama je bilo za obiskovalce kar 
kratek čas, saj si vsi želimo 
kulturnih prireditev, sploh pa 
bogate slovenske besede in 
lepe domače pesmi.

Po končanem programu je 
bila za vse starejše krajane 
pogostitev, z zabavnim delom 
programa, na katerem je za 
prijetno razpoloženje poskrbel 
že prej omenjeni kviptet s,., 
plesno glasbo. : i č  - ,r

To je bila prva letošnja kul
turna prireditev v naši vasi.

D opisujte v naše g lasilo
P r iz a d e v a m o  si, d a  b i  v S a v in js k ih  n o v ic a h  iz  vseh  k r a je v  

d o lin e  e n a k o v re d n o  p o r o č a l i .  D a  b i  to  z m o g li, p r o s im o , d a  
n a m  p o m a g a t e  s  sv o jim i p r isp e v k i .  M a r s i k a j  s e  d o g a j a  v d r u 
štv ih , v e lik o  se  d e la  v k r a je v n ih  sk u p n o s t ih  in m n o g o k je  so  
z a n im iv o s ti ,  k i  b i  z a n im a le  n a š e  b ra le c . Z a t o ,  p r o s im o , s o d e 
lu jte , d a  b i g la s i lo  b ilo  š e  b o l j  zan im iv o . Z a r a d i  ro k o v  v t i s k a r 
n i s m o  v č a s ih  p r is i l je n i  z b r a t i  g r a d iv o  v z a č e tk u  m e se c a .  
U re d n iš tv o  b o  h v a le žn o , č e  p o š l je t e  p r is p e v k e  d o  8. v s a k e g a  
m e s e c a  n a  p o š t n i  p r e d a l  M o z ir je  15.

Takoimenovana Šiljarjeva brv je gotova. Turisti Luč bodo tako 
imeli spet možnost lepega sprehoda.

Tudi v Mozirju 
turistična prireditev

vsakih sedem let. Gre torej za 
zgodovinsko podlago, ki je iz
pričana, le ponazoriti bi jo bilo 
potrebno, da bi ostala verna 
priča nekdanjih časov trškega 
življenja. Vsebina bi bila mi
kavna tudi zato, ker se da v 
njej hkrati povezati izletniški 
in gostinski turizem.

Mozirsko turistično društvo 
si prizadeva privabiti v kraj 
čimveč obiskovalcev. Savinj
ski gaj je mikavnost, ki je naj
brž ne znamo dovolj dobro 
izkoristiti. Vsaj v turističnem 
pogledu ne.

Ko je na zadnji seji upravni 
odbor razpravljal o tem, da bi 
naj tudi Mozirje dobilo stalno 
turistično prireditev, so skleni
li imenovati posebno sktipino, 
ki naj izdelala predlog za pri
kaz, ki naj bi spominjal na 
nekdanje obhode trških meja. 
Te so namreč še do konca 18. 
stoletja v Mozirju opravljali

Če bo torej dovolj volje med 
mozirskimi društvi, takšna 
prireditev zahteva širše so
delovanje, potem se nam obeta 
zanimivost, ki bo lahko priva
bljala številne obiskovalce v 
Mozirje.

Težavno vzdrževanje 
stanovanj

katero smo organizirali in vo
dili novoizvoljeni člani izv
ršilnega odbora našega pro
svetnega društva, katero si je 
za letošnje leto začrtalo zelo' 
bogat in pester program.

V načrtu imamo več pro
slav. Tako bo prva že za 8. 
marec, dan žena, nato prosla
va ob L maju prazniku dela, 
takrat bo tudi kresovanje, na
to proslava za občinski praz
nik in za dan republike 29. 
november.

Odbor si je zadal tudi na
logo, ustanoviti dramsko sek
cijo, katere naloga bi bila pri
prava dveh ljudskih iger, ki bi 
jih predstavili tudi izven do
mačega kraja.

Program je res pester, ven
dar odbor lahko upa na širšo 
podporo vseh krajanov, še 
posebno na naš že dobro poz
nani in priznani pevski zbor, 
kateri že vsa leta sodeluje na 
proslavah, pa na kvintet Šmi
helski fantje, mladince in 
učence osnovne šole.

Tudi prostorski pogoji za 
kulturno delovanje so zago
tovljeni. Za vse prireditve, ses
tanke, srečanja lahko upora
bljamo dvorano v osnovni šoli 
Šmihel. Tako so sedaj zadeve v 
zvezi s koriščenjem tega pror 
štora urejene, to pa pomeni, da 
bo delo pevskega zbora lahko 
ponovno v polni meri zaživelo. 
Prav tako je prostor namenjen 
in uporaben tudi za manjše 
športne aktivnosti, katere bo 
potrebno v vasi,Tazživeti in jih 
gojiti, saj je precej mladihvkisi 
želijo nastopati, tekmovati, 
skratka sodelovati na špor
tnih, kulturnih in ostalih pod
ročjih. ANICA ATELŠEK

Naša občinska stanovanj
ska skupnost je pooblastila 
skupne službe SIS, da opra
vljajo vse naložbe v stano
vanjsko izgradnjo, hkrati pa 
skrbe za vzdrževanje družbe
nih stanovanj. Slednjih je v 
občini 462, žal pa je od našte
tih več kot 20% starejših nad 
dvajset let.

Znane so težave povsod po 
državi v zvezi z vzdrževanjem 
družbenih stanovanj zaradi 
pomanjkanja sredstev, ki bijih 
morale skupnosti zbrati, če bi 
hotele redno vzdrževati stano
vanja. Zato se ta le nezadostno 
vzdržujejo. Skratka popravlja 
se le tisto, kar je najnujnejše, 
kar pomeni z drugimi beseda
mi, da se opuščajo potrebna 
vzdrževalna dela. V  naši obči
ni šo lani povišali stanarine za 
25%, kar seveda spričo infla
cije ne pomeni kaj dosti. Letos 
je dana v pristojnost izvršnih 
svetov pri občinskih skupšči
nah odločitev glede povišanja 
stanarin. Na območju Slove
nije se to ureja z družbenim 
sporazumom enotno. Od L 2. 
naj bi se stanarine povečale za 
dodatnih 38%. Vsekakor pa je 
treba računati na postopna po
višanja še skozi leto.

Kako pa je z gradnjo stano
vanj v naši občini? Zadnja leta 
se je ta nekoliko povečala. Pri 
tem je treba pohvaliti izva
jalske organizacije, ki ne za
mujajo z roki, kar je bilo prej
šnja leta že kar v navadi. Tako 
je bil 1983 v Mozirju narejen

blok s 13 stanovanji, gradi pa 
se še v Nazarjih blok s 56 
stanovanji. Del slednjega je bil 
zgrajen in tudi vseljen že lani, 
ostala stanovanja pa bodo 
gotova letos spomladi. Torej 
pred rokom! Pri tem je zani
mivo mnenje nadzornega or
gana pri gradnji (RC Celje), da 
tudi cene niso pretirane, sučejo 
pa se v višini okoli'51.000 din 
za m2 površine. Vsekakor pa je 
dejstvo, da so gradbeni stroški 
za stanovanja pri nas nekoliko 
izpod cen v drugih občinah. 
Kot so povedali predstavniki 
Stanovanjske skupnosti, tre
nutno nj dosti perečih stano
vanjskih vprašanj v naši obči
ni. Morda je k temu, nekoliko 
manjšemu povpraševanju pri
pomogla uvedba lastnega pri
spevka za stanovanja.

Glede solidarnostnih stano
vanj pa je stanje tudi zadov
oljivo. V Nazarjah bo na voljo 
spomladi 11, v Mozirju pa s 
prenovo bivše Pevečeve hiše 6 
stanovanj. Trenutno je za ta
kšna stanovanja 30 vlog, na
tečaj pa še ni zaključen.

Glede načrtov pa toliko, že 
letos bodo pričeli z deli na blo
ku v Lučah, tam bo 11 stano
vanj in še poslovni prostor za 
banko. V Solčavi pa bodo v ve
čnamenski stavbi dogradili 
dvoje stanovanj. Po načrtu naj 
bi leta 1986 pričeli z gradnjo na 
Rečici, kjer bi tako pridobili 15 
do 16 novih stanovanj in še 
poslovni prostor za peka.

R oziki R ifelj v spomin
P r e d  2 5  le t i  s m o  z a  d e 

la v c e  to v a rn e  ž a r n ic  » T e s l a «  
iz  P a n č e v a  i s k a t i  p r im e r e n  
k r a j  z a  p o č itn ik o v a n je .  Z a 
r a d i  n a p o r n e g a  d e la  p r i  v iso 
k ih  te m p e r a tu r a h  sm o  i s k a l i  
g o r s k o ,  o z ir o m a  p la n in s k o  
o k o l je .  T a k r a t  sm o  p r v ič  p r i 
š l i  v G o r n ji  g r a d  in s e  p o g o 
v a r ja l i  s  t a k r a t n o  ta jn ic o  T u 
r i s t ič n e g a  d r u š tv a  R o z ik o  
R ife l j .  P r i ja z n o  n a s  j e  s p r e je 
l a  in n a m  r a z k a z a l a  m o ž n o s
ti d o p u s to v a n ja  v G o r n je m  
g r a d u . T a k o  j e  p o s t a l a  n a š a  
z v e z a . v tem  le p e m  k r a ju  
G o r n je  S a v in j s k e  d o lin e , 
o z iro m a  Z a d r e č k e  doline. R e s  
se  j e  p o t r u d i la  in t a k o  j e  
G o r n ji  g r a d  b i l  ž e  le t a  19 6 1  
p o ln  l ju d i iz  P a n č e v a .  V edn o  
j e  b i la  p r ip r a v l je n a  p o m a g a 
ti in z a t o  s m o  j o  m i iz  d a l jn e 
g a  k r a j a  p o im e n o v a li  k a r  
» n a š o  a m b a s a d o r k o «. L e t o  
z a  le to m  s m o  s e  s r e č e v a l i  z  
n jo , ž a l  p a  j e  l e to s  o b  n a še m

p r ih o d u  v G o r n ji  g r a d  o d je 
k n i la  ž a lo s t n a  r e s n ic a ,  d a  
n a s  R o z ik a  R i f e l j  n ik o l i  v e č  
n e b o  p o č a k a l a ,  k o t  j e  to  
ved n o  b ilo  v n a v a d i.  D o lg a  
l e t a  s i  j e  p r iz a d e v a la  z a  tu 
r is t ič n i  r a z v o j  s v o je g a  k r a j a  
in k o t  b i  u s o d a  h o te la , j e  
n jen o  ž iv l je n je  n a š lo  s v o j  
k o n e c  p r a v  n a  p o t i ,  k o  j e  sp e t  
p o s r e d o v a la  tu r is t ič n e  u s
lu g e  v d o m a č e m  k r a ju .

O b is k a l i  s m o  le  n jen  s v e ž i  
g r o b  in o b u d ili  v s p o š to v a n ju  
sp o m in  n a n jo .

O d lik o v a n ja  j i  n ism o  m o 
g l i  d a t i ,  o s t a j a  v n a s  t o r e j  le  
g lo b o k a  h v a le ž n o s t  z a  n jen  
tru d , k o  s m o  s p o z n a l i  le p o te  
k r a j in e  o b  D r e t i  in S a v in ji ,  
s e  d o b r o  p o č u t i l i .  Z a t o  s e  
d e s e t le t ja  ž e  v r a č a m o . N je j 
s m o  d o lž n i č a s te n  sp o m in  in  
h v a le ž n o s t !

R a n č e v c i

V Novi Štifti igrajo
Lahko bi rekli, da so trdoži

vi ti novoštiftski kulturni us
tvarjalci! Pripravili so štiride-

k

Jože Petek

janko Maščevanje usode, milo 
rečeno v nemogočih okolišči
nah. Dvorane nimajo zakurje
ne in vsi vemo kakšne tempe
rature so bile v mesecih nazaj, 
ko so igralci domačega pro
svetnega društva pripravljali 
svoj nastop na odrskih deskah. 
Vendar so vztrajali in pripravi
li domačim gledalcem lepo 
presenečenje. Med krajani na
mreč vlada veliko zanimanje 
za igre na domačem odru.

Vsi vedo, da bi take zanese
nosti ne bilo brez režiserja 
Jožeta Petka, ki vendarle 
spodbuja mlajše ljudi k odr
skemu delu. Domače prosvet
no društvo ima tudi pevski 
zbor, tako se v kraju večkrat 
kaj dogaja tudi na polju kul
ture. Jasno pa je tudi to, da 
mladi nadaljujejo bogato kul
turno izročilo prejšnjega rodu 
v Novi Štifti!

Jože Petek je sicer po pokli
cu veterinarski tehnik in kme
tuje na domačiji pri Matjažu v 
Tiroseku. Ni šel torej po poti 
svojega poklica, ampak je os
tal zvest kmetiji in svojemu 
kraju. Kot sam pravi, je vnema 
za kulturno delovanje v kraju 
kar velika, sicer bi ne našli ta

ko požrtvovalnih ljudi, ki bi 
vadili v »ledenem« vzdušju. V 
igri, ki so jo pravkar postavili 
na oder, sodeluje 13 igralcev. 
Med njimi prevladujejo mladi 
ljudje, pa tudi starejši ne 
odrečejo svojega sodelovanja. 
Tako je že od nekdaj bilo, da 
so dobro sodelovali. Številni 
sodelujoči so zaradi izme
ničnega dela v težkem položa
ju in marsikdaj pač vaja ni 
polnoštevilna, pravi Jože Petek. 

\  Zato je treba še tembolj resno 
•; delati.

Seveda se ob vsem tem vsi
ljuje vprašanje, kako je Petka 
tako navdušilo delo na odru. 
Pravi, da je nekoč k temu ve
liko pripomogla učiteljica Jo
žica Purnat, ki je v Novi Štifti 
učila. Znala je pritegniti mlade 
za kulturno delo! Po njenem 
odhodu iz kraja je nastala 
vrzel, ki bi kaj lahko postala 
usodna, če ne bi mladina sama 
iskala rešitev znotraj domače
ga kraja. Menili so, da bi bil 
Jože Petek tisti, ki bi lahko 
vodenje igralske skupine nad
aljeval. Sprva je bilo nekoliko 
težav, saj je vsak začetek 
težaven. Vendar treba je bilo 
delati naprej in tako je Jože 
Petek režiser, ki se je ob vsaki 
priliki izpopolnjeval na raznih 
tečajih. Tudi sedaj obiskuje se
minar, ki ga v Ljubljani pripra
vlja ZKO Slovenije. Iz doline 
se skupaj vozijo, gonilna sila 
za to pa je spet Jožica Purnat, 
ki se šarila tudi udeležuje pre
davanj. Takšno dodatno izob
raževanje je zelo pomembno, 
pravi Petek, kajti marsikaj se 
da naučiti, če človek hoče.

Jože Petek meni, da kul
turno delo v kraju ne bo 
zamrlo, saj že učence domače 
šole navajajo k nastopom. Na 
šoli imajo prosvetno društvo, 
ki ga zelo prizadevno vodi 
učiteljica Marta Tajnikar. Vse 
proslave v kraju pripravijo 
skupaj z najmlajšimi, zato so 
tudi vedno dobro obiskane. 
Da je tako v Novi Štifti gre pri
pisati dobri povezavi med dru
štvi v kraju in v krajevni 
skupnosti.

Pozor steklina

Nekdanja Pevčeva hiša v Mozirju bo kmalu sprejela nove 
stanovalce

Občinska veterinarska inšpekcija obvešča občane, da je na območju 
naše občine ponovno najden prim er od stekline okužene mačke in to v 
zaselku Preseka pri M ozirju. To pomeni, da lahko pričakujem o val 
gozdne stekline! Ob tem so nujni vsi ukrepi za zatiranje in preprečevanje 
te živalske bolezni, ki je tudi ljudem nevarna.

Občinska veterinarska inšpekcija opozarja na veljavnost predpisa o 
ukrepih za preprečevanje, zatiranje in izkoreninjenje stekline pri živalih 
v občini Mozirje (Ur. 1. SRS 29/78), po katerem je zapovedana zapora 
psov in mačk, dolžnost lovskih organizacij, da pokončajo potepuške pse 
in mačke, prepoved odiranja gozdnih mesojedov in pižmovke, razen na 
način in pogoj kot to določa zvezni pravilnik o ukrepanju za zatiranje 
stekline.



E  ES NOVICI
Veliki slovenski slikar 
Fran Tratnik

Še pred nedavnim je v lju
bljanskem Tivoliju vabil Slo
vence v svoj hram Jakopičev 
paviljon. Vendar zaradi ne
spretne urbanizacije Slovenci 
leta 1961 nismo znali obvaro
vati te zibelke slovenske likov
ne umetnosti, kot jo je takrat 

. imenoval slikar Božidar Jakac.

tave zapisano v Ljubljanskem 
zvonu.

V tem prvem slovenskem 
razstavnem prostoru so bila na 
ogled dela neslutene vrednosti 
umetniškega ustvarjanja Slo
vencev. Na lastne stroške gaje 
dal zgraditi slovenski slikar 
Rihard Jakopič, impresionist 
in sicer po načrtu slovenskega 
arhitekta Maksa Fabianija, ki 
jo je načrtoval kot paviljonsko 
zgradbo. Tako se je rodil 
legendarni Jakopičev paviljon, 
ki je na Plečnikovem sprehaja
lišču vabil svoje ljubitelje. 
Zgradba je bila za tiste čase 
tudi primer tedanje moderne 
slovenske arhitekture v Ljub
ljani.

Naš veliki slovenski slikar 
Fran Tratnik se je rodil leta 
1891 v Potoku ob Dreti. Študi
ral je slikarstvo v Pragi, na 
Dunaju in v Miinchnu. Od leta 
1914 dalje je živel v Ljubljani 
in je 1957 umrl. Leta 1981 smo 
tudi v mozirski občini prazno
vali 100-letnico njegovega roj
stva in tedaj je bila v kultur
nem tednu na njegovi rojstni 
hiši v Potoku vzidana tudi spo
minska plošča.

Slikar Tratnik je s svojimi 
deli Slepi na soncu, Rdečelaska, 
Slepa, Likarica, Hrepenenje, 
Delo na polju in s ciklom 
Begunci popeljal slovensko sli
karstvo v novo stvarnost in je 
tako prvi začel v svojih delih 
kritično obravnavati sociatrTč-  
probleme.

14. junija 1909 so bila na 
prvi razstavi v njem zbrana na 
ogled dela 28 slovenskih ume
tnikov. Jedro razstave so bila 
seveda dela Riharda Jakopiča, 
Ivana Groharja, Matije Jame 
in Mateja Sternena. S to razs
tavo je bilo videti tudi prvo 
slovensko izjedanko Trubar
jev portret, ki jo je objavil 
Sternen, kar je začetek sloven
ske grafike.

Gornja Savinjska dolina je 
nad vse ponosna, da se je njen 
Zadrečan slikar Fran Tratnik 
že takrat enakovredno posta
vil ob bok neizmerljivi lepoti 
slovenskih impresionistov Ja
kopiča, Groharja, Jame in 
Sternena in ga tako z njimi 
skupaj občuduje ves svet.

M.

Toda pravo odkritje sloven
ske umetnosti na tej razstavi 
pa so bila prav dela našega 
rojaka Frana Tratnika, ki je s 
svojimi deli tiste dni razburil 
slovensko umetniško javnost z 
novim valom in največjo po
zornost je pritegnilo njegovo 
delo Slepi na soncu,...., tako je 
bilo v letu 1909 ob priliki razs-

Socialno-varstvena pomoč
Občinska skupnost otroškega 

varstva je sprejela sam oupravni 
sporazum  o uresničevanju social- 
no-varstvenih pravic (U radni list 
SRS, št. 26/84) z veljavnostjo 1. 1. 
1985. Ta sporazum  uvaja za priz
nanje socialno-varstvenih pomoči 
(tudi otroški dodatek) nov obra
zec SPN-1, ki se enotno uporablja 
za 15 različnih pravic (našteti). 
O bčan, ki uveljavlja kakršnokoli 
socialno-varstveno pravico vloži 
pri svoji delovni organizaciji, 
zaposleni delavci ali obrtniki, 
kmetje in upokojenci pri svoji 
krajevni skupnosti obrazec »Vloga 
za uveljavljanje socialno-varstve
nih pravic«. Izpolnjen m ora biti v 
skladu z navodili, ki so priložena 
obrazcu. Rok za dostavo obraz
cev strokovni službi je 28. februar 
1985. Vse delovne organizacije in 
Krajevne skupnosti so bile z okro
žnico obveščene, da so dolžne 
občanu nuditi vso strokovno 
pom oč pri izpolnjevanju vlog. 
Poudarek je dan tudi na mnenju 
delovne organizacije oz. krajevne

skupnosti k vsaki vlogi; zakaj je 
socialni položaj družine vlagatelja 
ogrožen in mu je zato potrebna 
družbena pom oč za norm alne 
življenjske pogoje njegove družine. 
Odločilen za ugotavljanje upra
vičenosti do določene družbene 
pomoči je, stvarni dohodek družine. 
Sem so všteti vsi dohodki družin
skih članov ene družinske skup
nosti, torej tudi tisti, za katere ni 
formalnih potrdil davčne uprave, 
(dohodek od kmečkega turizm a, 
vzreje nesnic, proizvodnje ribeza 
itd.) Ugotovitve komisij za social
novarstvene zadeve pri posam ez
nih krajevnih skupnostih bodo 
morale podati stvarne gmotne 
razmere prosilca, (v zvezi s social
nimi razm eram i družine so po
membni podatki npr.: alkoholi
zem v družini, bolehnost družin
skih članov, invalidnost v družini, 
nerešeno stanovanjsko vprašanje 
itd.). Zahtevek za družbeno po
moč se vlaga na novih obrazcih, in 
sicer tudi tisti občani, ki te pomoči 
že prejemajo.

V Smreki kaže dobro
Znane so težave, s katerim i seje 

Sm reka ubadala v prvi polovici 
preteklega leta, ko so zaradi 
pom anjkanja lesa morali poseči 
po m erah, ki so jih krepko občuti
li. Vendar pa kažejo ocene za letni 
poslovni uspeh kljub vsemu dob
ro, meni d irek tor inž. Karel 
Kopušar.

Spričo vseh zapletov so s 
poslovnim uspehom le delno 
zadovoljni, ob tem se pač pozna, 
da so v prvem polletju delali 
največ izdelke stranskega prog
ram a, to pa pomeni slabo zapo
slovanje, nekakovostno prodajo, 
šlo je pač bolj za preživetje in pre
prečitev kriznega stanja.

V drugem polletju so se razmere 
bistveno izboljšale, surovine je 
bilo dovolj, pa tudi sicer je bila 
oskrba dobra. Jasno, da je bilo 
treba nadoknaditi neugodne re
zultate prvega polletja.. Sedanji 
uspehi potrjujejo, da so torej več 
in kakovostnejše delali, saj so na 
delavca beležili za 1% večjo

fizično produktivnost. Celoten 
prihodek je napram  letu prej večji 
za 50%, stroški pa so narastli le za 
36%, kar je vsekakor ugodno, ni 
pa še jasno, v kakšni meri je to 
zasluga kolektiva. D ohodek je v 
primerjalnem obdobju narastel za 
70%, čisti dohodek pa za 75%. V 
drugem polletju so poskrbeli za 
boljše nagrajevanje in tako dose
gli povprečje 25.300 din, kar je 
primerljivo znotraj panoge. Raz
merje dohodka v celotni realiza
ciji znaša 41%. M orda gre omeniti 
značilnost za Sm reko, da število 
kvadratnih m etrov v hišah raste, 
kar pomeni, da se te rabijo tudi za 
stanovanja. V to sm er iščejo svoje 
poslovne načrte. Delavec je v letu 
1984 ustvaril 95 starih milijonov 
dohodka, kar je več od leta prej za 
71%. Posebno razveseljivo je, da 
bodo lahko v sklade vložili kar 
100% več kot leto prej, ali z d ru
gimi besedami, delavec je ustvaril 
31 starih milijonov za sklade. To 
kaže na večjo akum ulativnost 
poslovanja.

Letošnje srečanje predstavnikov občine z duhovniki v dolini je bilo v 
Nazarjah. Uvodoma je goste pozdravil predsednik SO  Alojz Plaz
nik, ki je poudaril dobro sodelovanje in veliko voljo za sprotno ure
janje vprašanj, ki tičejo obe strani. V zahvali je mozirski dekan Al
ojz Zager izrazil veselje nad takšnim srečanjem, kjer je prilika za 
dobro spoznavanje med seboj. Predsednik IS SO  Mozirje Franc Mi
klavc pa je v kratkem orisal gospodarjenje v občini.

O grožen  dom
Le malo ljudi razume stiske človeka, 

ko mu je ogrožen dom, ko grozi, da bo 
ostal brez strehe nad glavo. Za mar
sikoga je takšna ogroženost pomenila 
popolni obup, to pa je včasih tudi 
posledica brezbrižnega obnašanja oko
li živečih ljudi. Če se v sili človek 
znajde sam, je stiska še tem večja!

Družina Pečnik je sicer zaradi 
varnosti izseljena, upamo pa, da bo 
nevarnost kmalu odstranjena in da 
bodo na domačiji pod plazom spet 
živeli in delali ljudje, ki jih je naravna 
nesreča tako hudo'prizadela.

Krajani Lepe njive vedo za primer 
družine Marije in Jožeta Pečnika, ki 
sta pred leti kupila majhno kmetijo pri 
Podpečniku. To sta storila iz ljubezni 
do zemlje, do kmetovanja. Posestvo, 
ki meri 11 ha, od tega je le borih 3 ha 
obdelovalne zemlje, je bilo ob pre
vzemu popolnoma zapuščeno. Da bi 
vsaj najnujnejše obnovila, je bilo treba 
veliko napora in seveda tudi denarja. 
Oba sta bila zaposlena, vendar sta 
sklenila, da bi se žena posvetila 
domačemu ognjišču, mož pa je ostal v 
službi pri velenjskem zdravstvenem 
domu, kjer vozi rešilni avto. Uredila in 
povečala sta stanovanjsko hišo, ki naj . 
bi mladi družini nudila topel dom. 
Življenje je steklo in vse je kazalo, da 
sta lahko mlada zakonca srečna ob 
odločitvi, da se umakneta na kmetijo 
in.se njej posvetita. Vse do aprila 1984, 
ko je na velikem vetrolomu, kakih 250 
m višje hiše, prišlo do premikanja 
zemlje. Sprožil se je plaz! Seveda je 
vsakomur znano, da tako velikih 
naravnih sil, kot je plaz zlepa ne zmore 
kdo zaustaviti. Preplah je nastal, ko se 
je pričela gmota zemlje s skalami 
hitreje premikati. Prišlo je do vidnih 
posledic na zgradbah Pečnikovih in 
nevarnost za življenje mlade družine je 
bila na dlani. Kako tudi ne, ko gre za 
plaz, ki naj bi po mnenju geologov 
Geološkega zavoda iz Ljubljane segal 

1 v globino do 5 m, zajel pa je širino 
okoli 50 m. Torej gre ža plremik kakih 
3 do 4000 m' zemlje s skalami vred.

Šmihelani so vedno pripravljeni 
prijetno presenetiti. Takole so 
ob svojem prazniku pokazali 
ognjišče v nekdaj tako znanih 
»olerskih« skorjevkah.

Že na samem začetku dogodkov sta 
pokazala izvršna sveta občin Titovo 
Velenje in Mozirje vse razumevanje. 
Hitro so ukrepali. Prvo sanacijo je 
vodil inž. Branko Drolc iz velenjskega 
rudnika. Načrte je naredil brezplačno 
in še marsikaj! Že prva dela so 

’ pokazala, da bo treba hitro in teme
ljito ukrepati, saj so predvidevali, da 
enega od izvirov vode niso uspeli odk
riti. Druga sanacija je tudi ta izvir zaje
la. Po hudem mrazu je bilo pričako
vati hitrejše drsenje zemlje, zato so s 
strani občine Mozirje pritegnili Geo
loški zavod iz Ljubljane, ki naj bi 
zasnoval dokončno sanacijo. Elaborat 
je narejen in predvideni ukrepi, ki bi 
preprečili uničenje domačije Podpe- 
čnik. Dela se bodo pričela, brž ko bo 
tehnično mogoče, za to pa so potrebna 
sredstva okoli 350 starih milijonov, ki 
jih bodo zbrali na obeh občinah. 
Družbena pomoč je tudi tokrat prišla 
ob pravem času, saj so se vključili tudi 
pripadniki CZ iz občine Mozirje in 
seveda, kar je najvažnejše, gmotno 
vprašanje se rešuje na ravni obeh 
občin.

Žirija za podeljevanje srebr
nih priznanj OF pri Pred
sedstvu Občinske konfe
rence SZD L  Mozirje

VABI
vse družbenopolitične in 
družbene organizacije, kra
jevne konference SZD L  in 
Občinske zveze ter združe
nja, da podajo predloge za 
podelitev

SREBRNEGA
PRIZNANJA
OF
SLOVENSKEGA
NARODA
Srebrna priznanja OF se 
podeljujejo posameznikom 
za večletno neumorno delo 
v družbeno-političnih in dru
žbenih organizacijah, v kra
jevni samoupravi in ostalih 
institucionalnih oblikah, s 
tem, da njihov doprinos 
pomeni bistven prispevek k 
uveljavljanju našega socia
lističnega, samoupravnega 
sistema.
Razpis velja za največ 8 
priznanj v občini, ki se bodo 
podelila ob 27. aprilu, oble
tnici ustanovitve OF slo
venskega naroda.
Predloge pošljite na OK 
SZD L  Mozirje do vključno 
31. marca 1985.

S srcem trgovka
V Novi Štifti, pa tudi izven 

nje poznajo Faniko Tratnik 
kot vestno in prizadevno tr
govko, ki najde vedno potk da 
ustreže potrošnikom. V tako 
odročnem kraju je to zelo 
pomembno, saj bi sicer morali 
krajani daleč po potrebščine 
vseh vrst.

Njeni prvi koraki v poklic 
niso bili lahki, kajti takrat je 
skromna trgovina poslovala v 
zasilni baraki, vse pa je bilo 
treba odkupiti, kar so kmetje 
prinesli, saj je v tistih povojnih 
časih primanjkovalo vsako
vrstne hrane. vV Obnovitveni 
zadrugi Nova Štifta se je pričel 
uk naše sogovornice. Delov
nega časa kajpak ni bilo, 
delalo se je pač toliko, kot je 
bilo potrebno; z drugimi bese
dami, ko bi morali domov, je 
marsikdaj naneslo, da se je 
delovni čas zavlekel za nekaj 
ur. Z dobro voljo in ljubeznijo 
do poklica je vse šlo; pa še 
nekaj je bilo tiste čase po vojni 
tako pomembno, vsi smo se 
veselili dela v svobodi!

sredi pozne večerne ure zagori 
v poslovalnici, je že kdo prišel 
z nujno željo, da nabavi 
kakšno blago, tudi takrat ni 
Fanika nejevoljna, pomaga, če 
le more, zato jo v kraju tudi 
cenijo. Radi jo imajo tudi v 
malem kolektivu, ki šteje pet 
delavcev. Medsebojno razu
mevanje in veselje do dela 
povezuje to malo SKupino 
delavcev naše zadruge v trdno 
celoto. Zato je tudi promet 
velik, so pač ljudje v trgovini 
prijazni, potrudijo se, da kra
janom ustrežejo, če le morejo.

In kot zatrjuje Fanika Tratnik, 
je lepo delati v takem kolek
tivu!

Seveda ne gre brez vpraša
nja o željah za naprej. Fanika 
Tratnik si želi dočakati preno
vo trgovine, ki postaja vse 
pretesna. Zeli si samopostrež-

Fanika Tratnik se zamisli in 
pripoveduje, kako je pred 34 
leti pričela delo v trgovini. Kaj 
dosti ni bilo tiste čase izbire, 
ker so bile omejitve, za živila 
pa so veljale karte. Delovne 
razmere so bile zasilne, kaj bi v 
baraki lahko drugega pričako
vali. Že leta 1947 pa so krajani 
Nove Štifte in z njimi tudi 
mlada Fanika, prijeli za delo 
in se lotili gradnje zadružnega 
doma. Veselili so se prostorov, 
kjer naj bi bila nova trgovina. 
1950 so se v dom vselili, to je 
bilo veselje! Kraj je dobil dvo
rano za prireditve in sploh je 
pomenil novi dom prelomnico 
v dogajanjih v kraju. Danes je 
vse to le spomin, lep spomin, 
pravi Tratnikova in pristavi, 
če bi še enkrat iskala poklic, 
spet bi bila trgovka. Smeje 
poudari, da pa ne bi želela biti 
več poslovodkinja, sedaj je že 
12 let. Raje prodaja, streže 
ljudem za pultom. In kot vse 
kaže bo tako dočakala pokoj, 
le malo ji še manjka.

Fanika Tratnik

no, da bi se tako lahko še bolj 
posvečali kupcem. Če bi nekaj 
malega dozidali, bi postala 
večja trgovina in še gostilna bi 
na prostoru pridobila, saj bi 
potem lahko nudila gostom še 
kakšna jedila in ne le zgolj 
pijačo.

Fanika Tratnik res živi za 
trgovino! Nič ni čudnega, če

Ob slovesu dobi pač človek 
določen vtis. Tokrat je bil ta 
več kot dober in lepo bi bilo, če 
bi tako bilo pogosteje.

Upokojencem Ljubnega
Leto je minilo, a na Ljuben- 

skem kljub vsem prizadevanjem 
in naporom  zavednih posamez
nikov še vedno ni uspelo form irati 
in organizirati delovanja društva 
upokojencev. Zakaj tako? M ar na 
tem območju res ni potrebno DU? 
Smo prav vsi z vsem zadovoljni?

M arsikdo misli, da je z odho
dom  v pokoj opravil vse svoje 
življenjsko delo in da bo odslej vse 
probleme urejala in odpravljala le 
še pokojninska zakonodaja. Na 
žalost pa temu še daleč ni tako! Če 
bi pri nas ne imeli društev 
upokojencev z združenji na čelu, 
če ne bi bilo bojevitih in zavednih 
posameznikov, bi bili upokojenci 
v mnogo-mnogočem prikrajšani. 
Problemi, ki’ jih neposredno ne 
ureja naša pozitivna zakonodaja, 
se pojavljajo povsod, v vseh dru
štvih upokojencev. In le z orga
niziranim združevanjem v DU 
bom o uspevali nastale probleme 
odpravljati, ali v nekaterih prime
rih vsaj omiliti. Izvršni odbor 
Zveze društev upokojencev M o
zirje je zelo zaskrbljen spričo 
nerazumljive pasivnosti upoko
jencev na Ljubenskem. Občinska 
združenja DU in tudi v bbčiiii 
Mozirje so bila ustanovljena prav 
s ciljem koordinacije in pompči 
pri delu in življenju DU. Od srca 
radi bi vam pomagali, a so bili vsi 
dosedanji napori v tej smeri bob 
ob steno. Toda naš izvršni odbor 
še ni obupal. Takšni ali drugačni

problemi se namreč pojavljajo v 
vseh društvih in organizacijah, še 
posebej pa v DU.-Saj od društev 
upokojencev ne moremo pričako
vati kakšne posebne dejavnosti in 
aktivnosti. Ampak vsako DU 
mora imeti svoje vodstvo, ki bdi . 
nad delom in življenjem upoko
jencev. Tu imamo v mislih stano
vanjske probleme, posojila, po
moč bolnim in ostarelim , vsako- 
letne sprejeme ostarelih, obdaro
vanja ob novem letu in jubilejih, 
obiske v domovih, letovanja, 
izlete, družabna srečanja, šport in 
rekreacijo, kulturno dejavnost, 
povezavo z družbeno-političnimi 
organizacijami v kraju in občini, 
stalno kontaktiranje z združenjem 
upokojencev in stike z delovnimi 
organizacijami, odkoder so prišli 
upokojeni delavci.

T rdno smo prepričani, da boste 
med 350 upokojenci na vašem 
območju — upoštevajoč tudi 
druga naselja Ljubenskega — z 
določenimi napori vendarle uspeli M 
poiskati peščico pogumnih, zaved
nih in požrtvovalnih članov, ki 
bodo pripravljeni prevzeti vod
stvo DU in s tem pognati delo 
društva. Srbelo si upam o trditi, da 
se bo v tako številnem društvu le 
dalo najti nekaj takih ljudi!

Da pa bo naša pomoč izdatna 
in takojšnja, bo izvršni odbor 
združenja DU Mozirje sklical 
letošnji izredni občni zbor ljuben
skega DU.

Nekdanjim sindikalistom

Elkroj pospešen« ureja nekdanjo šolo v Strugah za svoj obrat.

Občinska zveza sindikatov Mozirje želi izpopolniti zapise o delu sindi
katov po vojni. Zato prosi 'fse nekdanje sindikalne delavce, k i so opravljali 
naloge predsednikov, oziroma tajnikov na katerikoli ravni, da sporočijo na 
Občinski sindikalni svet Mozirje svoj naslov, funkcijo, k i so jo  opravljali, 
kdaj in kje. Pripravlja se namreč srečanje povojnih sindikalnih delavcev, 
zato ne odlašajte s sporočilom.



M otenje soseske
Leta 1979 sem dogradil hišo 

v neposredni soseski gostilne 
Metoda Markelja. Takrat me 
gostinsko poslovanje v niče
mer ni motilo, saj ni povzr
očalo kaljenja nočnega miru. 
Medsoseski odnosi so se posla
bšali šele po pričetku delova
nja disca pri Markelju. S tem 
se je namreč pričelo kaljenje 
nočnega miru in še druge 
nevšečnosti.

Metod Markelj je zgradil 
prizidek v katerega je nastanil 
disco, ki povzroča tako poleti, 
ko glasna glasba moti ok
oličane, pa tudi pozimi, ko tra
ja hrup tja do druge ure ponoči 
in še po tem. V takem vzdušju 
je seveda moten počitek moje 
družine, posebno velja to v 
nočeh od petka na soboto. 
Poleti pa je seveda ob odprtih 
oknih glasba prav tako mot
eča. Skratka, gre za to, da 
disco ne sodi v sosesko, kot je 
naša. Takšne razmere trajajo že 
od septembra 1983 dalje.

Verjel sem v to, da bo ustrezni 
upravni organ na občini 
Mozirje upošteval vlogo kra
janov, ki so tako ali drugače 
moteni zaradi disca pri Marke
lju. Res so za dva meseca na 
občini preprečili disco. Pozne
je pa je ostalo pri starem, kljub 
našim prošnjam, nemir se torej 
nadaljuje. Popovno sem z 
vlogo opozoril upravni organ 
SO Mozirje na stanje z vlogo 7. 
12. 1984, žal pa doslej ni bilo 
ukrepov, ki bi preprečili 
kaljenje nočnega miru.

Vprašam se kdo od odgo
vornih bi trpel takšno okolje v 
katerem v nočnih urah ni mi
ru? Kdo bi se ne razburjal nad 
stanjem, ko otroci in starejši 
ljudje trpijo zaradi bučnega 
poslovanja v soseski?

Kdo lahko torej pomaga, če 
ne pristojni upravni organ 
občine? Če pa ta tega ne stori, 
naj sodi o vsem tem javnost.

JANEZ ANŽIN

Penzion M enina
Z adružna gostilna M enina je 

preteklem času nekam  hirala, še 
bolj pa so bile prepuščene tujske 
sobe postopnem u propadanju, 
ozirom a neustrezni urejenosti. 
Z ato  je seveda močno upadel 
pritok turistov. Zadruga je najprej 
nam eravala v zadružnem domu 
urediti trgovino, no to  sedaj, ko so 
se združili z M ercatorjem ne pride 
več v poštev.

Z ato  so se odločili postopno us
posobiti Menino v penzion. 
Prenove so se že lotili, seveda pa ta 
še ni gotova. Restavracijo so ure
dili zelo prikupno, tudi dvorana se 
lahko predeli po potrebi. G ostin
ski delavci pa se potrudijo po 
prednaročilu poskrbeti za večje

skupine. Skratka že gostinski lo
kal je prijazen, vabijo pa tudi 
razne priljubljene jedi, dvakrat 
tedensko so se posvetili picam, ki 
so sedaj prava moda! Sobe se 
pravkar prenavljajo. T ako bodo 
poskrbeli tudi za turistično 
skupno ležišče z 20 posteljami. 
Sicer pa bodo ostale sobe ustrezno 
uredili. Skupaj bo zmogljivost do 
80 ljudi. Lahko bi rekli, da bo vsa 
hiša nekako preurejena in dobila 
spet prijeten videz. To in solidna 
ponudba, bosta ponovno oživeli 
Menino.

G ornji grad bo tako veliko 
pridobil, saj je kraj znan po gost
oljubnosti in turizm u. Penzion 
Menina vabi tudi vas!

E LK R O J  —  proizvodnja modne 
konfekcije Mozirje n. sol. o.

Komisija za delovna razmerja 
TOZD Konfekcija Mozirje

ponovno o b j a v l j a  

prosta dela in naloge

K O N F E K C IO N A R
(10 delavk)

POGOJI:
—  končana osnovna šola
—  veselje do šivanja
—  poskusno delo 2 meseca

Prijave sprejema splošni sektor delovne organizacije 8 
dni od dneva objave v časopisu.
Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 30 dneh po poteku 
roka za prijavo.

G O Z D N O  G O S P O D A R S T V O  N A Z A R JE  
T O Z D  G O Z D A R S T V O  LU Č E

Po sklepu Delavskega sveta 
TOZD Gozdarstvo Luče

razpisujemo 
licitacijsko prodajo

Kombi VW letnik 1974 v nevoznem stanju, 
izklicna cena je 90.000.—  din.
V ceni ni-vračunan prometni davek. Licitacija bo 22.2.1985 
na TOZD Gozdarstvo Luče ob 8.00 uri.

S O C IA L IS T IČ N A  R E P U B L IK A  SL O V E N IJA  
S K U P Š Č IN A  O B Č IN E  M O Z IR JE  
O D D E L E K  Z A  O B Č O  U PR A V O

R A Z G L A S
O D D E L E K  Z A  O B Č O  U PRA V O  
S K U P Š Č IN E  O B Č IN E  M O Z IR JE

obvešča
na podlagi 9. in 8. člena Zakona o postopku z najdenimi 
stvarmi (Uradni list SRS, št. 32/76), da so bili najdeni nasle
dnji predmeti:

1. Gotovina pred slaščičarno v Mozirju
2. Očala s srebrnim okvirjem
3. Ženska ročna ura
4. Žensko kolo 8 kom
5. Moško kolo 1 kom
6. Pony kolo 2 kom
Najdeni predmeti so shranjeni pri Skupščini občine 
Mozirje.
Lastnike pozivamo, da izgubljene predmete dvignejo v ro
ku treh mesecev od dneva objave tega razglasa na oglasnih 
deskah krajevnih uradov. Ce v tem roku lastnik ne bo dvig
nil izgubljenega predmeta, bo le-ta prodan v korist občine.

Socialistična republika Slovenija 
SKUPŠČ INA  OBČINE MOZIRJE 
Uprava za družbene prihodke 
Delovna skupnost

Delovna skupnost upravnega organa 
Uprave za družbene prihodke 
Skupščine občine Mozirje

OB J A VLJA
naslednja prosta dela in naloge:
(s posebnimi pooblastili in odgovornostmi)

Referenta za kaznovanje davčnih prekrškov in 
ugotavljanje nenapovedanega dohodka

za nedoločen čas.

Poleg splošnih pogojev, ki jih določata 156. in 157. člen 
Zakona o sistemu državne uprave in o Izvršnem svetu Sku
pščine SR Slovenije ter o republiških upravnih organih 
(Uradni list SRS, št. 24/79), morajo kandidati izpolnjevati še 
naslednje pogoje:
—  končana višja ali visoka šola pravne, upravne oz. eko

nomske smeri in 3 leta delovnih izkušenj.
Pismene prijave je treba poslati do 10. 3. 1985, na naslov: 
Delovna skupnost upravnega organa Uprave za družbene 
prihodke Skupščine občine Mozirje.
Izbira kandidata bo opravljena v roku 30 dni po preteku 
oglasnega roka.
Kandidati bodo pismeno obveščeni o izbiri.

V Z G O J N O V A R ST V E N A  O R G A N IZ A C IJ A
M O Z IR JE

Komisija za medsebojna delovna razmerja
v VVO Mozirje
razpisuje
naslednja prosta delovna mesta

1. V DE Ljubno delavko za nedoločen čas s polnim 
delovnim časom za opravljanje del in nalog varu
hinje predšolskih otrok

2. V DE Luče delavko za opravljanje del in nalog 
varuhinje predšolskih otrok in čistilke za nedolo
čen čas s polovičnim delovnim časom (104 ure 
mesečno)

3. V DE Solčava delavko za opravljanje del in nalog 
varuhinje predšolskih otrok in čistilke s polnim 
delovnim časom za nedoločen čas

4. V DE Šmartno delavko za opravljanje del in nalog 
varuhinje predšolskih otrok in čistilke za nedolo
čen čas s polovičnim delovnim časom (104 ure 
mesečno)

POGOJI:
—  vse delavke morajo imeti končano šolo za varuhinje ali 

srednjo vzgojiteljsko šolo

—  delovni čas za razpisana delovna mesta po DE je 
naslednji:

DE Ljubno: 
DE Luče:
DE Solčava: 
DE Šmartno:

od 7,30 
od 10,30 
od 8,30 
od 10,30

do 16,00 ure 
do 15,30 ure 
do 17,00 ure 
do 15,30 ure

—  za vsa objavljena dela in naloge morajo kandidati pred
ložiti naslednjo dokumentacijo do 28. 2. 1985:

—  prošnjo za sprejem v delovno razmerje
—  kratek življenjepis z vsemi zaposlitvami
—  spričevalo o končani šoli
—  rojstni list
Za vsa objavljena delovna mesta je enomesečno preiz
kusno delo. Prošnje pošljite na naslov: VVO Mozirje, 63330 
Mozirje.

Mercator
Zgornjesavinjska kmetijska zadruga 
Mozirje
TOZD Blagovni promet 
Komisija za delovna razmerja 
in osebni dohodek

o b j a v l j a  
prosta dela in naloge

za dva KMETIJSKA DELAVCA za nedoločen čas, 
dvajset POLJSKIH DELAVCEV za določen čas —  
sezonska dela v hmeljski proizvodnji, 
eno DELAVKO V SORTIRN IC I JAJC za nedoločen
čas,
eno FINANČNO ADM IN ISTRATORKO za določen 
čas (nadomeščanje delavke na porodniškem dopu
stu ).

Za kmetijske in poljske delavce se lahko prijavijo kvalifici
rani ali poikvalificirani kmetijski delavci ali delavci z delov
nimi izkušnjami pri poljskih delih.
Za sortirnico jajc je primerna delavka s popolno ali 
nepopolno osnovno šolo in s primerno ročno spretnostjo. 
Za finančno administratorko lahko kandidira delavka s ko
nčano srednjo šolo in poklicom ekonomskega tehnika ter 
enoletnimi delovnimi izkušnjami v stroki.
Poskusno delo traja za finančnega administratorja dva 
meseca, za vsa druga dela in naloge en mesec.
Pismene prijave naj kandidati pošljejo kadrovski službi 
Mercator Zgornjesavinjska kmetijska zadruga Mozirje v ro
ku 8 dni po objavi. Na istem naslovu se lahko tudi informi
rajo o delovnih pogojih.
O izbiri bodo kandidati pisno obveščeni v roku 10 dni po 
poteku roka za prijavo.

V L E Č N IC A  V LU Č A H

Čas obratovanja vlečnice v Lučah je od 1. februarja 1985
dalje od 9. ure do 12. ure in od 13. ure do 17. ure.

CEN IK: din
Dnevna karta odrasli 300.—
Dnevna karta otroci 200.—
Poldnevna karta odrasli 200.—
Poldnevna karta otroci 150.—
Ena vožnja odrasli 30.—
Ena vožnja otroci 20.—
Tedenska karta odrasli 1.500,—
Tedenska karta otroci 1.000,—

Za učence OŠ Blaža Arniča Luče, ki bodo 
proge na smučišču bodo cene znižane. 
Tedenska karta 800.—  din

pomagali urejati

14-dnevna karta 1.500,—  din 
Nudimo tudi organizacijo tekmovanja 
merjenjem časa.

z elektronskim

Cena po dogovoru —  odvisno od števila tekmovalcev. 
Vse informacije lahko dobite v pisarni krajevne skupnosti 
vsak delovni dan razen četrtka po tel. št. (063) 844-014.

O S N O V N A  O R G A N IZ A C IJ A  S IN D IK A T A  
D E L A V C E V  U PR A V E  S O  M O Z IR J E

razpisuje

JAVNO LIC ITAC IJO

za prodajo prikolice
IM V ADR IA  EXPO RT  450-305-SLB.

Izklicna cena za prikolico s predprostorom in brez inventa
rja je 50.000 din. V izklicno ceno ni vračunan prometni 
davek, ki ga plača kupec ob prevzemu. Prikolica bo proda
na po klavzuli »ogledano —  kupljeno« in po prevzemu glede 
kakovosti ne sprejemamo reklamacij.
Ker se nahaja prikolica v kampu Stoja pri Puli, bo pred 
pričetkom licitacije interesentom podana informacija o sta
nju prikolice.
Na licitaciji lahko sodelujejo vse fizične in pravne osebe. 
Licitacija bo 5. marca 1985 ob 8. uri v prostorih družbene 
prehrane Skupščine občine Mozirje.

Enotna evidenca prejemnikov
socialnovarstvenih pravic
pri Delovni skupnosti skupnih služb S IS

objavlja

rok za vložitev vlog za priznanje 
socialnovarstvenih pravic:

1. varstveni dodatek k pokojnini,
2. denarna pomoč za brezposelnost,
3. delna nadomestitev stanarine,
4. štipendija iz združenih sredstev,
5. razlika h kadrovski štipendiji,
6. družbena pomoč otrokom (otroški dodatki),
7. začasna denarna pomoč,
8. rejnina,
9. denarna pomoč kot dopolnilni vir preživljanja,

10. denarna pomoč kot edini vir preživljanja,
11. plačilo oziroma doplačilo oskrbe na domu,
12. enkratna denarna pomoč,
13. plačilo oziroma doplačilo oskrbnih stroškov v 

socialnem zavodu oziroma organizaciji za uspo
sabljanje,

14. plačilo oziroma doplačilo oskrbnih stroškov v tuji 
družini,

15. druge socialnovarstvene pomoči.

Vloga se vloži do 28. 2. 1985 pri svoji delovni organizaciji, 
zaposleni delavci ali obrtniki, kmetje, upokojenci pri 
krajevni skupnosti, na obrazcu 8,40 (SPN-1). Vloga mora 
biti izpolnjena v skladu z navodili, ki so priloženi obrazcu.



Zadruga predstavlja
TO ZD  T RG O V IN A  IN G O ST IN STVO  bi vam rad predsta

vil svoje delovne enote GOST INSTVO , ki deluje s svojimi 
12 poslovnimi enotami po Savinjski in Zadrečki dolini.

PE se trudijo, da s svojim delom, sposobnostjo in v okviru 
velikosti, opremljenostjo in urejenostjo lokala, nudijo 
gostom gostinske usluge.

B IFE K E G LJ IŠČ E  M O Z IRJE  nudi: pijače vseh vrst, jedi 
na žaru, hot — dog, sendviči, kranjske klobase, kuhane 
hrenovke, kuhana jajca, preste, sadna kupa, sladoled v por
cijah, ledena kava, kava exspress, mehanska glasba, igratni 
aparat (fliper)

Lokal je lepo urejen, odprt je od 10. —  22. ure vsak dan, 
ob sobotah in nedeljah od 8. —  22. ure.

B IFE LJU B IJA  nudi: pijače vseh vrst, sendviči, hod —  
dog.

Lokal je odprt vsak dan od 7. do 18. ure, ob sobotah od 7. 
do 14. ure.

G O ST ILN A  ŠM IH EL  nudi: pijače vseh vrst, jedi po na
ročilu, postrvi, svinjske krače, žlikrofi z mesom, ražnjiči, 
razni zrezki, turška kava, mehanska glasba, džuboks

Lokal je primeren za sprejemanje skupin do 50 ljudi po 
predhodnem naročilu. Lokal je lepo urejen, odprt od 8. do 
22. ure vsak dan, ob torkih zaprto.

G O ST ILN A  R AD M IRJE  nudi: pijače vseh vrst, jedi po na
ročilu, zrezki vseh vrst, sendviči, sadna kupa, ledena kava, 
turška kavh, mehanska glasba, fliper, pizza (ob sobotah 
popoldan).

Lokal je primeren za sprejemanje skupin do 50 ljudi po 
predhodnem naročilu. Odprt je od 7. do 21. ure vsak dan.

B IFE LJU BNO  nudi: pijače vseh vrst, hladna jedila, sen
dviči, razni narezki, kuhana jajca, jajca s šunko, kranjske 
klobase, kuhane hrenovke, preste, kava express.

B IFE KO N JSK I VRH nudi: pijače vseh vrst, sendviči, 
jajca.

G O ST ILN A  LU ČE  nudi: pijače vseh vrst, jedila po naroči
lu, zrezki vseh vrst, pražena jetrca, kranjske klobase, ku
hane hrenovke, kava express, malice abonentske,malice 
alakart, mehanska glasba, džuboks, kompletna kosila za 
organizirane skupine po predhodnem naročilu.

Lokal je primeren za sprejem skupin do 70 ljudi. Je lepo 
urejen, odprt vsak dan od 6. do 22. ure.

G O ST ILN A  SO LČ A V A  nudi: pijače vseh vrst, jedi po na
ročilu, pečenke, zarebrnice, zrezki z gobami, sendviči, sad
na kupa, kava express, malice abonentske, malice alakart, 
mehanska glasba, džuboks, igralni aparat —  biljard.

Lokal je primeren za sprejemanje skupin do 80 ljudi po 
predhodnem naročilu. Odprt je vsak dan od 7. do 22. ure.

B IFE NOVA ŠT IFTA  nudi: pijače vseh vrst, hladna jedila 
—  narezki, sendviči, hrenovke, kranjske klobase, kuhana 
jajca, preste, turška kava, mehanska glasba, igralni aparat 

I —  fliper.
Lokal je odprt od 7. do 22. ure vsak dan.
G O ST ILN A  G ORNJI G RAD  nudi: pijače vseh vrst, jedi po 

naročilu, ražnjiči, čevapčiči, zrezki vseh vrst, pečenke, ma
lice abonentske, malice alakart, kava express, pizza (ob 
sobotah in torkih popoldan), mehanska glasba, biljard.

Na voljo so tudi prenočišča: 1 soba 1-posteljna, 6 sob 2- 
posteljnih, 6 sob 3-posteljnih, skupni W C in kopalnica.

Lokal je primeren za sprejemanje skupin do 80 ljudi po 
predhodnem naročilu. Odprt je vsak dan od 7. do 22. ure.

B IFE BO Č N A  nudi: pijače vseh vrst, hladna jedila, sen
dviči, razni narezki, kuhana jajca, jajca s šunko, kranjske 
klobase, kuhane hrenovke, preste, kava express, mehan
ska glasba.

Lokal je lepo urejen. Odprt je vsak dan, razen ob nedeljah 
in sicer: ob delavnikih od 7. do 22. ure, ob sobotah pa od 7. 
do 12. ure.

BIFE ŠM A R TN O  O B DRETI nudi: pijače vseh vrst, hlad
na jedila, sendviči, narezki, kuhana jajca, kranjske klobase, 
kuhane hrenovke, preste, turška kava, mehanska glasba.

Lokal je odprt od 8. do 22. ure vsak dan, ob nedeljah 
zaprto.

Ponudba naših lokalov je napram velikim gostinskim 
podjetjem majhna. Vendar nam posejanost lokalov po 
obeh dolinah daje slutiti, da se krajani občine Mozirje, ki 
nam po našem mnenju dajejo 90% prometa, radi po
služujejo naših uslug.
ZATO  SE  Š E  V NAPREJ PR IPORO ČAM O !

Poselski proletariat
V naši dolini smo že pred leti 

pričeli načrtno raziskovati pre
teklost delavskega razreda.
M nogokaj smo o lesnih delav
cih že zvedeli, tudi napisali. Pre
malo smo prodrli v dogodke po le
tu  1938, predvsem pa v čas delova
nja Ljudske fronte. Ker je v dolini 
bilo največ delavcev vključenih v 
tak ra tno  Jugoslovansko strokov
no zvezo, ta pa seje tista leta pred 
drugo vojno tesno povezala s KP 
Slovenijo, bi verjetno še kdo od 
takratn ih  delavskih vodij lahko 
opisal prizadevanja za boljše 
življenje delavcev v dolini. Gre za 
takratne akcije v boju proti dragi
nji, ko so prirejali protestna 
zborovanja, gre dalje za skupen 
boj JSZ  in KP proti »državnim 
sindikatom «, ki so bili posledica 
naraščajočega vpliva nacističnih 
vzorov in profašističnih sil pri nas.
Torej, zanima nas vse kar bi kdo 
vedel o teh dogodkih.

Dalje pa je povsem neraziskano 
vprašanje poselskega proletariata 
v dolini. Najprej naj razčistimo 
kaj pomeni beseda »proletariat«.
V slovarju tujk S tanka Bunca 
(O bzorja M aribor 1965) je n a s tra 
ni 349 razčlenjen ta pojem takole:
Proletariat v kapitalistični družbi 
razred mezdnih delavcev, ki pro

daja svojo delovno silo lastnikom 
proizvajalnih sredstev...

V dolini je bilo mnogo ta- 
koimenovanih kmečkih dninarjev, 
hlapcev in dekel. Ti ljudje so delali 
v izredno nezavidljivem položaju. 
Niso bili niti osnovno zaščiteni, 
tudi zakoni so se teh vrst delavcev 
izogibali. Prav zato je bilo izko
riščanje teh ljudi izredno veliko. 
Vemo, d a je  v sklopu JSZ delovala 
Poselska zveza, le ne vemo kako 
daleč je prodrla tudi v našo 
dolino. Ali so torej poselski delav
ci sploh bili kje delavsko organizi
rani se postavlja vprašanje. Pod 
kakšnimi pogoji so delali? Kako 
so živeli?

Prosimo vse bralce, ki bi kark
oli lahko povedali v zvezi s temi 
vprašanji, da to sporočijo na naše 
uredništvo. Hvaležni bomo za 
sodelovanje!

Elektroinštalaterska dela 
vsed vrst opravlja odslej kot 
obrtnik Franc Čretnik v 
Mozirju 366. Priporoča se 

• za naročila novih izvedb in 
p op rav il E le k tro in šta -  
laterstvo Franc Čretnik.

Odbojkarice z Ljubnega. Na sliki tekmovalna skupina z obema 
trenerjema.

Ljubenske odbojkarice 
odlične

Veselo smo sprejeli vest, da so 
odbojkarice z Ljubnega jesenske 
prvakinje v _l. republiški odboj
karski ligi. Čestitamo! M orda se 
niti ne zavedamo v zadostni meri 
koliko trdega dela je treba, da se 
neka skupina odbojkaric povzpne 
na tako visoko stopnico uspeha. 
Ob tako močni konkurencije delo 
naših odbojkaric še toliko po
membnejše.

Kapetan skupine O dbojkarske
ga kluba Ljubno Vida Skok je iz
razila ob uspehu veliko zadovolj
stvo. O tem športnem  uspehu se 
piše v vseh športnih časopisih, ta 
ko pa je 6 Ljubnem govor po vsej 
republiki in državi.

Da so uspele je  bilo treba veliko 
truda, kajti nasloniti se m orajo le 
na lastne sile, imajo sicer trenerja 
D arka M uniha, ki vodi tekme do
ma , ko pa gredo drugam  pa jih vo
di Srečko Skok. Same se torej 
m orajo izpopolnjevati, pa tudi 
sredstev je zelo malo, z njimi 
krijejo le najnujnejše izdatke. Če 
bi nekatere naše delovne orga
nizacije ne imele posluha za ta 
pridna dekleta, potem bi najbrže 
ne zmogle gm otno pokrivati 
stoške. Tu omenja Vida Skok 
Elkroj, v zadnjem času pa tudi 
Glin, Smreko in še koga.

Kaj pa sedaj? Čaka jih še 
mnogo preizkušenj v spom la
danskem prvenstvu, če bi uspele 
imajo možnost vstopa v 2. zvezno

odbojkarsko ligo. Seveda pa bi ta 
kšen kprak zahteval širšo družbe
no počlporo in urejene gmotne 
zadeve.

Vida Skok poudari, da je treba 
poskrbeti za naraščaj. Zanim anja^ 
je med mladimi dovolj, le možnos
ti jim je treba dati za delo. Kot naj
boljše omeni športno delo na 
šolah. Tako imajo na Ljubnem že 
skupino, ki jo  vodi igralka Ber
narda Zalesnik, seveda gre tu 
lažje, ker mlade usmerja v ta šport 
prof. Rajko Pintar. V Mozirju 
kažejo mladi izjemno zanim anje, 
treba pa bo omogočiti vadbo. Tu
di drugod bi morali iskati mlade 
odbojkarice, če hočemo, da bo ta 
šport ostal na ravni kot je danes.

D obra vadba so srečanja z d ru
gimi klubi. Tako so se nedavno 
srečali s Fužinarjem iz Raven. 
Tekma je bila v Lučah, kjer so do
mačini z velikim zanimanjem sle
dili športnem u boju in krepko 
bodrili ljubensko skupino. Kot 
pravijo ljubenske odbojkarice je v 
takem vzdušju veliko lažje igrati, 
zato se zahvaljujejo Lučanom!

O dbojkarski klub Ljubno je 
pred časom navezal stike z špor
tnicami iz. Doline pri Trstu. Tam 
so jih izredno lepo sprejeli, žal pa 
Ljubenke ne morejo povabiti 
zamejce v goste, ker za to 
preprosto nimajo denarja. Pa bi 
bilo prav, če bi jim lahko vrnile 
gostoljubje!

Srečanje z upokojenci
Delavci upravnih organov sku

pščine občine Mozirje so leto 1984 
zaključili s skromnim srečanjem 
na katerega so povabili tudi up 
okojene upravne delavce. To je 
bilo prvič, da so se tako  skupaj do
bili! Kot kaže pa je prav skupno 
srečanje pripom oglo k boljšemu 
medsebojnemu spoznavanju mla
jših in nekdanjih delavcev na 
občini.

Predsednik IS SO Mozirje 
Franc Miklavc je v kratkih bese
dah pozdravil navzoče in jim 
zaželel delovnih uspehov v naprej. 
Predsednik skupščine Alojz Plaz
nik pa je posebno pozornost na
menil upokojenim delavcem in 
jim izrekel priznanje za izredno 
požrtvovalnost, ki se je kazala 
prav v tistih težkih časih izgradnje 
domovine, ko so praktično pričeli 
iz nič.

Upokojeni občinski delavec 
Slavko Rob pa seje prav prisrčno 
zahvalil za povabilo in poudaril, 
da je za vse upokojence svojevrst
no doživetje pogovor s sedanjimi 
delavci na upravi, in to v nek
danjem delovnem okolju. Menil 
je, da delo, ki so ga nekoč opra
vljali sedanji upokojenci v težjih 
okoliščinah, danes nadaljujejo 
mladi, sposobni ljudje, kar pome
ni napredek v vsakem pogledu. 
Pozval je k uspešnemu prem ago
vanju sedanjih težav in zaželel 
vsem uspehe v letu 1985.

V mesecu decembru seje 
našla pred mesnico na trgu 
v Mozirju moška ročna ura 
Electronic.
Lastnik ure naj se javi pri 
Trogar Pavli,Mozirje 8

Cerkev v Šentjanžu je spet popravljena. Lepo so jo  obnovili. Ome
nja se že leta 1347. Ko so kopali temelje, so naleteli na ostanke rim
skih spomenikov, te so vzidali v zunanjo steno.

Tečaj partijske šole 
v Krnici pri Lučah

Tečajniki in zaščita partijske 
šole v Krnici so prišli h kmetu 
Francu Žibovtu (p. d. Osojnik v 
Krnici — p. Luče ob Savinji) 2. 
novembra 1944. leta in ostali tam 
do začetka (1.) decem bra istega 
leta.

Tečajnike sta vodila tovariš Mi
ran Bertok in tovarišica Tončka. 
Kuhala jim je Kohigunda Urhova 
— Micka iz Solčave, mesar Ja ro 
slav je pomagal tudi v kuhinji, 
poleg pa je bil seveda še intendant 
Zberk iz Okonine. Za prevoz 
hrane je skrbel starejši partizan, 
doma nekje s Koroškega. V ofe
nzivi so ga sovražniki ujeli in je 
nato v D achau umrl. Poiitdelega- 
ta sta bila v tovariša M irko in 
»Brico«. Vseh skupaj jih je bilo ta
krat nekaj več kot štirideset.

Drugega decem bra 1944. leta so 
vsi odšli v Molice in ostali tam do
13. decem bra ko so se morali 
um akniti pred Nemci.

Poleg učenja seje med tečajniki 
partijske šole pogosto razlegla tu
di pesem. Tudi hum orja jim zlepa 
ni zmanjkalo. Zložili so več šalji
vih verzov. Eden takih pod na
slovom »Furm an dobro  vozi« se 
glasi takole:

Iz vsake vreče 
mu bela repa gleda, 
ki nam že davno 
vsem preseda.

Tudi Miciki, ki jo  je rado zeblo 
so posvetili nekaj zbadljivih, 
poleg nje pa jih je bilo zloženih še 
več na račun ostalih tovarišev.

Še ko so odhajali z Molic, so 
zapeli in zaplesali tako, da jih je 
moliška mati priganjala in prosila 
naj gredo, ker so bili Nemci že 
blizu. Pa soji odgovarjali: »Danes 
še lahko pojem o, ju tri nas mogoče 
že ne bo več.«

Štirinajstega decem bra so prišli 
Nemci na Molice in odgnali pet 
članov družine v Luče na ko
mando (ta je bila pri Majdetu). 
Ker pa je imela molička mati ene
ga sina v nemški vojski nekje na 
Baltiku, drugi pa je padel, so jo  na 
prošnje čez dva dni izpustili 
domov. Nemci pa so kljub temu 
na Molicah pretaknili vso hišo, 
poklali več glav živine, poklali 
kokoši in uničili čebelje panje. Pe
tnajstega decem bra so v Molice 
prignali M lačnika in Rogačnika iz 
Krnice ter ju  odgnali dalje v 
zapor...

A nton Ikovic

Na turistični kmetiji
Tudi turistične kmetije posta

jajo  iz leta v leto bolj zanimive za 
zimsko počitnikovanje. Mnogo- 
kje so uredili manjša smučišča, 
imajo tudi manjše vlečnice in 
podobno. Skratka trudijo se, da bi 
tudi pozimi privabili turiste.

Pri Kneblu (Ivan Presečnik) v 
G ornjem  gradu so imeli za naj
daljšo noč v letu vse polno. Prih- 
jajo v glavnem stari gostje, oziroma 
tisti, ki zahajajo h Kneblu že dolga 
desetletja. Šredi januarja pa so 
prišli na dopust kar skupinsko iz 
Beograda in Pančeva. Bilo jih je 
polna hiša, kot pravijo pri Kne
blu, 34 ljubiteljev naših krajev. 
Seveda so predvsem otroci priča
kovali več snega, pa so imeli le tri 
prave športne dni. Tako je mala 
vlečnica pri Kneblu pač počivala. 
Vendar so bili gostje zadovoljni, 
to je mogoče ugotoviti tudi zaradi 
tega. ker se od leta 1960 nekateri 
redno vračajo na Prode. Razu

mljivo je, da iz krajev, od koder so 
prišli, najdejo pri nas mir in lepo 
zeleno okolje. To je tudi tisto kar 
iščejo in pa seveda prisrčno, do
mače vzdušje.

M arsikdo bi mislil, d a je  vožnja 
iz Srbije sem naporna, pa so gostje 
našli drugo rešitev. D o Ljubljane 
so avtom obile prepeljali z avto- 
vjakom, potem pa so preko Čer
nivca pripotovali v G ornji grad. 
Kneblovi poznajo želje svojih 
gostov. Vedo, da radi jedo me
snate jedi, pa tudi kakšno dom ačo 
posebnost, kot so sirovi štruklju, 
imajo radi.

Pri Kneblovih pričakujejo spet 
drugo skupino gostov. Nihče ni 
zaradi malo snega odpovedal do
pusta. To pomeni, da bodo tudi ti 
iskali veselja v naravi in s sprehodi 
popestrili svoje bivanje v Gornjem 
gradu.
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Gornji grad in njegov nemški župan Haudek
1°.

, Vsekakor je izjava, ki jo  je 
podala zaslišana Alojzija Stur- 
manova odkrita in taka, da bi 
moral iz nje še tako navdušen 
hitlerjanec spoznati, da so par
tizani pošteni in dobri ljudje. 
Haudek pa, ki o takih zadevah 
nikoli ni upal misliti s svojo 
pametjo, se je te izjave tako us
trašil, da je moral pisati še 
spremno pismo in v njem po
kazati svojemu šefu, kako je 
oprezen, zanesljiv in pasje 
vdan.

„Gornji grad, 16. marca 
1944.

Gospodu deželnemu svetni
ku Antonu Dorfmeistru (ose
bno) v Celju.

K poročilu Alojzije Štur- 
man o napadu banditov 15. 
marca pri Zg. Krašah dosta
vljam še sledeče:

Gospa Alojzija Sturman je v 
Gornjem gradu širila neumne 
trditve o zadržanju banditov. 
Ona trdi, da so pri banditih 
dobri ljudje. Kot je razvidno iz 
žandarmerijskega poročila, so 
banditi z njo zelo lepo ravnali.

Javila je takoj po svojem 
povratku 13. marca 1944 ob
7.30 uri, da je bil poštni avto
bus napaden.

Kot moram potrditi, so se 
nahajali banditi s svojimi uje

tniki v hiši št. 13 (Judok), kije 
last preseljenega kmeta Marti
na Slapnika,-Kasno ponoči so 
bili ujetniki odpeljani^ v hišo 
Matije Sporina, vulgo Štrukelj, 
odkoder so mogli zjutraj do
mov.

V hiši št. 13 so bili ujetniki 
od komandanta, politkomisa
rja in zdravnika zaslišani. 
Obveščeni so bili o položaju 
na vzhodni froti in o tem, daje 
Kranjska popolnoma v njiho
vih rokah, da bo v naslednjih 
dneh napad na Koroško, da 
bodo Savinjsko dolino prej kot 
v enem mesecu zasedli in da se 
bodo v dveh mesecih s svojim 
avtom peljali v Celje.

Noben avto ali drugo moto
rizirano vozilo se ne sme vrniti 
v Gornji grad, ker bo vsako 
obstreljevano in zažgano.

Vsak, kdor bo popravljal 
podrte mostove ali postavljal 
požgane telefonske drogove, 
bo ustreljen. Tudi moji trakto
rji ne smejo več voziti niti po 
samem Gornjem gradu ne.

Zaradi teh govoric so moji 
delavci močno prestrašeni in si 
ne upajo, več na delo...

V poročilu žandarmerije, da 
so banditi o vseh razmerah 
točno poučeni, pravi ga. Stur- 
mann, da se n. pr. med drugi
mi poštarjevi in moji ženi ne

bo nič hudega zgodilo, jaz pa 
da se moram spremeniti, ker 
me ne bodo v nasprotnem 
primeru streljali, ampak raz
rezali na kosce...

Da pri nekaterih ljudeh v 
Gornjem gradu nisem preveč 
priljubljen, je jasno, ker mo
ram kot oskrbnik vršiti dolž
nost službe v neugodnih prili
kah pri delavcih, v Celju, pri 
dobavi mleka, odvozu živine 
itd. Zal si s tem pridobim malo 
prijateljev, ker so mnogi mne
nja, da vse to počenjam na 
lastno pest. Vendar te osebne 
razmere niso važne. Gospa 
Sturmann vendar ne bi smela 
zaupati raznih stvari, ki ut
egnejo postati za nas neprijet
ne. Po njenem pripovedova
nju so banditi boljši ljudje kot 
naše SS- trupe. Gospo Stur
mann naj se nastavi v kakšnem 
otroškem domu v Hartborgu. 
Pripomnila je, da tam SS-ovci 
slovenske otroke tepejo in da z 
njimi slabo ravnajo. Take 
pripombe bi ne smela izreči 
pred tremi banditskimi vodi
telji...”

11.

Iz tega pisma, ki je zadnje 
med shranjenimi, vpije obup 
‘človeka, ki je mislil, da bo z 
izgovori, deportacijami in mo

ritvami nedolžnih slovenskih 
žrtev „utrdil nemštvo” in zato 
dobil Hitlerjevo priznanje. Prav 
tako pa to pismo kaže, kako je 
v ljudeh dan zadnem rastel up
or proti nemštvu in njegovemu 
zastopniku, s slovensko krvjo 
omadeževanemu županu 
Haudeku Pri vsem tem pa je 
tragično, da je mož Haudek 
užival „posebno zaščito” svo
jega fiihrerja, a  je končno 
spoznal, daje ta „zaščita” osta
la samo na papirju. Dan za 
dnem je slovenski upor rastel, 
sredi morja slovenske zavesti 
in želje po maščevanju pa je os
tal gornjegrajski župan osam
ljen — njegovi zaščitniki so ga 
pustili na cedilu.

Tako je prišel sam po sebi 
njegov konec. Slovenska na
rodno osvobodilna vojska je 
čakala le ugodnega trenutka, 
da zavije vrat Hitlerjevemu 
hlapcu in s tem vsemu gospod
stvu Nemcev na tem ozemlju. 
Ta dan je tudi prišel.

Gornji grad, 18. julija 1944 
Gospodu deželnemu svetniku 
Antonu Dorfmeistru (osebno) 
v Celju

(Nadaljevanje prihodnjič)

Okrogle iz doline
Zgodilo se je pred dobrimi 

petdesetimi leti, tak ra t, ko so bile 
kmečke žage še v polnem zagonu, 
ko so mlini še mleli dom a pride
lano žito in smo jedli dom a pečen 
kruh; ko je še veliko domačij 
imelo črne sajaste kuhinje iri so se 
v njih zadrževali ščurki, črni in oni 
beli, ki so zvečer namesto pra
vljice za lahko noč pripravili pravi 
pravcati koncert. Mimogrede reče
no: pravljice za lahko noč tedaj še 
niso bile »v modi«. In, če so pojoči 
ščurki otroke uspavali, so jih 
speče motile bolhe ali celo uši.

Bolhe so se rade zadrževale v 
žagovini in prahu. Ni ga bilo žaga
rja, ki jih ne bi imel v obleki in v 
zidani sobici poleg žage, kjer se je 
pozimi grel, jedel in spal. Sicer so 
pa bolhe imeli drvarji po gozdnih 
kolibah, imeli so jih mlinarji,

postopači in berači. Skratka, 
razen redkih izjem so »solidarno
stno« pokrivale vsa naseljena 
območja. Nobene nevoščljivosti 
ni bilo, če jih je kdo imel in koliko, 
zavist je bruhnila na dan šele 
tedaj, če je katera hiša bila brez 
njih. Zenske se niso utegnile ukva
rjati s čiščenjem, o sesalcih za prah 
niso imele pojm a, o Floku in 
Pipsu se jim še sanjalo ni. Prvo in 
najbolj važno je bilo, da delo na 
polju ni zaostajalo, da je bila 
živina nakrm ljena in otroci siti; 
bolhe pa so preganjali, kadar je bil 
čas ali, ko so postale preveč nad
ležne in so jim kratile še tiste 
skopo odmerjene ure spanca, ki so 
s(,ga privoščijo

Bolhe skačejo kakor žrebice in 
povsod so doma. Zadržujejo se na 
peči, v prahu in posteljah. Če se

kdo ni preveč čohal tam , kjer gaje 
srbelo, so se ga držale kot klop, 
posebno rade pa so imele otroke. 
In krize za otroke tedaj ni bilo. Za 
marsikatero hišo so rekli, da jih je 
kot bi hruško potresel.

Soseda, žagarjeva žena, je nelju
be moževe »dobave« pridno izte- 
pavala in ugonabljala. Stepala je 
obleko, rjuhe in odeje. Bolhe so se 
najraje vgnezdile v globoke šive in 
jih  največkrat niti s stresanjem 
niso spravili s »položajev«. In 
verjeli ali ne, ko je hotela bolho 
potisniti »ob zid«-, si je zlomila 
kazalec... Da, kazalec v zadnjem 
členku. Naprej je bil upognjen in 
zelo jo  je bolel. Ni vedela kaj bi.

Moja mama, ki se zaradi tega, 
ker je oče popravljal žage in mline, 
tudi ni mogla hvaliti, da bi bili 
brez' bolh i rij i še na miseFni prišlo, 
da bi zardevala, kadar je iztepa- 
vala obleko in posteljnino, ji je 
svetovala:

»K zdravniku pojdi! Takega 
prsta vendar ne boš trpela!? Še v 
napoto ti bo.«

»K zdravniku?« je soseda zgro
ženo zategnila. »Kaj pa misliš!? 
Vprašal me bo, kaj sem delala. Mu 
naj povem, da sem bolho ubijala? 
Če bo že verjel, kakšne bolhe si bo 
pa predstavljal?... Velike kot miši?

Od sram ote bi skopnela in vse 
skupaj še drago plačala. Ne grem! 
Rajši imam prst kriv.« In tako je 
tudi ostalo.

Pozneje; ko je prst ni več bolel, 
se je rada ponorčevala:

»Pri vsakem drugem delu mi 
tale krivček napoti hodi, za bolho 
izbezati iz šiva je pa izredno pri
praven! Kazalec jo  poišče, palec 
pa pritisne in...«

* vin spet lahko ugotavljam o, da 
je vsaka stvar za nekaj dobra, ali 
ne?

ŠTEFKA PETEK

Jožef Muhovič: otrok materije 
in prerok duha

Umetnik živi med nami — 
upodabljalec in premišljevalec tega 
sveta, ubesedovalec in učitelj likov
nega. Pri njem gre za prvinsko 
likovno ustvarjanje, ki pa seveda 
noče ostati na stopnji te ugotovitve 
in samo sebi zadostno; poleg tega 
gre namreč pri Jožefu še za ene 
vrste umetnost, namreč združevati 
v sebi velikansko energijo in 
miselno moč.

Priložnost za to, da spoznamo 
tega vsestranskega ustvarjalca in 
razlagalca, se ponuja ob izteku 
razstave, ki je  bila postavljena naj
prej septembra lani v Ljubljani, 
nato novembra v Titovem Velenju 
in decembra v Celju. Na njej — 
pravzaprav na turneji s tremi posta
vitvami — je predstavil poleg 
seveda novih grafik in slik tudi 
skulpture iz železa, česar pri njem 
doslej še ni bilo videti.

Ker se je pogovora z njim napi
salo preveč za eno številko, bo 
objavljen v dveh, naslednjič bo tekla 
beseda o Jožefovih življenjskih mej
nikih — tu so zaobseženi poklicni in 
likovniški uspehi, ki so pri njem 
eno.

V teh dneh imaš veliko inter
vjujev in pogovorov — za televizijo, 
radio in časopise (vključno s temle). 
Koliko se ti sploh zdi pametno raz
pravljati o svojih likovnih stvari
tvah? Gre namreč za dve ločeni 
področji, od katerih vsako govori s 
svojim jezikom.

Res sta ta  dva medija zelo raz
lična, likovnost in beseda namreč, 
se pa da med njima vzpostaviti 
tudi stik. Govorjenje o neki sliki 
ali kipu se mi zdi zoprno le tedaj, 
če mi kdo svoje doživljanje pos

tavi kot norm o, na osnovi katere 
moram tudi sam doživljati tisto 
delo. Enako neustrezne so lažne 
poetizacije, kot npr. »slike imajo 
neko magično silo«, »očarljiva 
svetloba« in podobne banalnosti. 
Čustvena komponenta, kije doda
tek k j-azumu ali njegov umetni 
gnoj, je tako osebna, intim na in 
prijetna stvar, da je najlepše, če si 
vsak naredi poetizacijo sam. Li
kovna teorija in kritika bi gledalca 
pravzaprav morali spodbujati pri 
delanju poetizacije, dati bi mu 
morali pojm ovna orodja zanjo, 
ne pa da mu velikokrat že vnaprej 
postavita šablono, po kateri naj bi 
doživljal določeno delo.

Ni mi pa zoprno, kadar se pogo
varjamo o nastanku ali funkcioni
ranju dela oziroma o okoliščinah, 
v katerih delo nastaja, o pojm ov
nih stvareh, skozi katere se človek 
v oblikovanju giblje, o strukturi 
samega dela ali o strukturi njego
vega učinka. Včasih si lahko slikar 
misli, da je na gledalca naredil z 
določeno strukturo tak irj tak 
učinek — vendar šele gledalci to 
njegovo pričakovanje potrdijo ali 
ovržejo.

Kritike, kot jih po navadi 
beremo, so pravzaprav prepis kri
tikovega doživljanja slike ali 
pesmi, malo pa se jih  spušča v 
strukturo. Velikokrat se zdi, kot 
da kritiki ne znajo dovolj dobro 
»brati« ali pa se ne potrudijo 
dovolj, poleg tega pa vzamejo — 
pogosto zaradi nazorske prenape
tosti — za ustvarjalčev cilj, ki ga 
lahko imenujemo tudi misel o 
svetu, tisti cilj, ki je v določenem 
okolju in času prevladujoč; v

likovnosti je to trenutno nova 
podoba. Ocenjujejo te glede na 
svoj cilj in glede na svoja izho
dišča, ne da bi upoštevali tvoje 
cilje in izhodišča. To pa je tako, 
kot če bi ocenjevali košarkarje po 
rokom etnosti njihove igre — in 
kritiki delajo to kar naprej. 
Takole se sliši zelo neumno, ko pa 
bereš kritiko, kjer je sistem enak, 
pa se ti zdi manj neumno, saj se 
neumnost skriva v leporečju.

Po tvoji razlagi se ne smeš ozirati 
na časovni razvoj — risati ali dru
gače likovno -ustvarjati moraš v 
skladu s samim seboj. Kako je s 
tem?

A vtorje središče, skozi katerega 
se stekajo različni zemeljski psiho
fiziološki, čustveni in družbeni 
tokovi, je pravzaprav osebno sre
dišče vesolja in naravno-kulturne- 
ga okolja. V njem se vplivi

sčasoma spreminjajo. Danes doži
vljam npr. drugačne vplive, kot jih 
je imel avtor pred petnajstimi 
tridesetimi ali osemdesetimi leti, 
zato že tudi sam časovni premik 
narekuje avtorju drugačne cilje. 
Po preteku določenega časa bo 
avtor sam izbral za dosego istega 
cilja drugačne poti ali drugačna 
sredstva. Likovni cilj je kot gora: z 
mnogo različnih strani se da priti 
na vrh, toda te poti so različne — 
težke ali lahke. Nekateri gredo po 
lahkih poteh, drugi pa ne, spet 
tretji celo plezajo, ampak občutek, 
ko stopiš na vrh, ni enak pri vsaki 
od teh poti. Tisti, ki je plezal in ki 
se je trudil, bo npr. vrh doživel 
čisto drugače od tistih, ki so šli po 
zložni poti. Gre torej za pot, za 
način osvojitve vrha. Poglej: v 
zgodovini slikarstva je bila cela 
vrsta slikarjev, ki so upodabljali 
napr. drevesa. Vendar niso dre
vesa tisto, po čemer jih cenimo, 
temveč je to NAČIN, na katerega 
so jih likovno predstavili.

Tole leti tudi na gledalca: tisti, 
ki ne bo nič vložil, tudi dobil ne bo 
ne vem koliko. Slika je neke vrste 
avtom at: kolikor denarja vržeš 
vanj, za toliko blaga ti bo dal. Če 
si vergel pet šilingov, boš dobil 
ven eno škatlo cigaret, za petdeset 
šilingov pa deset škatel. Na žalost 
tudi v umetnosti ne gre drugače 
kot po sistemu daj' — dam. In 
pogostokrat se gledalec zastonj 
jezi na avtorja — pozablja, da bi 
se velikokrat moral jeziti pravza
prav nase. (Čeprav to v neskonč
nost tudi ne gre. Slika je lahko 
sprenevedanje, seveda pe je težko 
reči, da je sprenevedanje, če ne 
znaš najti bistva, torej če slike ne 
znaš »prebrati«.)

(nadaljevanje v naslednji) 
številki) 

PETER WEISS

Med obema vojnama je bila pošta v stavbi, kjer ima sedaj prostore 
Kompas, pred tem pa je bila gostilna.

Veterinarsko dežurstvo
18. 2. do 24. 2. Kralj Ciril, dipl. vet., Ljubno, tel. 840-112 
25. 2. do 3. 3. Lešnik Marjan, dipl. vet., Ljubija, tel. 831-017 
4. 3. do 10. 3. Zagožen Drago, dipl. vet., Ljubno, tel. 840-179 
11. 3. do 17. 3. Kralj Ciril, dipl. vet., Ljubno, tel. 840-112 
18. 3. do 24. 3. Lešnik Marjan, dipl. vet., Ljubija, tel. 831-017

Kino Ljubno v marcu
3. III. PO SLED N JA  OAZA — 

otroška predstava
2. — 3. III. G A D JE  NA 

DOPUSTU — francoski film, 
komedija

5. III. PINK FLOY D  ZID  — 
angleški film, dram a 

9. — 10. III. TRO JK O  JE  
TREBA U BITI — francoski film, 
kriminalka

. 12*111. M OJ OČE ZA D OLO 
ČEN ČAS — domači film, 
komedija

Kino M ozirje
2. 3. DVO JNA  EKSPLOZIJA

— ameriški film — triler
5-. POGREŠAN — ameriški 

film — politična dram a 
7. SREČEN MOJ ROJSTNI 

DAN — kanadski film — grozljiv- 
ka

9. 10. SUPERM AN II. — ame
riški film — fantastika

12. N A JV EČJI BANČNI ROP
— angleški film — kriminalka

14. SEKS NA M OTORJU —
nizozemski film — akcijska ljub. 
dram a

16. 17. D ISCIPLINA  BREZ 
M ILOSTI — ameriški film — 
dram a

15. — 17. III. BAD JE Z D I NA 
ZA H O D  — italjanski film, kome
dija

19. III. MODROOKI RAZBOJ
NIK — kriminalka

23. — 24. III. BEGUNKE — 
zah. nemški film, seksi kdmedija

24. III. VESELO GOSTI VA
NJE — slovenski film

26. III. REŠI SE, KDOR 
MORE — ameriški film, komedija

29, — 3 0 ,— 31. III. O FIC IR  IN 
DŽENTLM EN — ameriški film, 
melodrama

v marcu
19. DEM ONI V VRTU — 

španski film — dram a
21. ZG O D N JA  ZRELOST — 

zahodno nemški film — socialna 
dram a

23. 24. MAŠČEVALEC OMAR
— italijansko-španski film — 
pustolovski

26. ZGODBA O JA CQU E- 
LINI KENNEDY — ameriški 
film — biografski

28. TELEFON  — ameriški film
— vohunski

30. 31. PO SLED NJA  AME
RIŠKA DEVICA — ameriški 
film - r  komedija

Kino Gornji Grad v marcu
2. — 3. marca film MANAOS 

BEG IZ PEKLA PRAG OZD A  
— italijanski film

9. — 10. marca film 7 GLAD1- 
JA TO RJEV  — italijanski-španski 
film

16. — 17. marca film ALI 
BABA IN 40 RAZBOJNIKOV — 
indijski — SSSR film

23. — 24. marca film »IMPE
RIJ VRAČA NAZAJ« SAD film

30. — 31. marca film BEGUN
KE — zapadno-nem ški film

Nove knjige v knjižnici
I. LEPOSLOVJE: Eco: Ime 

rože, Eden: Zam enjana nevesta, 
Verne: G rad v K arpatih, Flisar, 
E.: Lov na lovca, Kocbek: Strah in 
pogum, Ribeiro: Seržant Getulio, 
Basu: Vrtnice in sveče, Mihailovič: 
Škornježi, Jokai: Jakobova lestev, 
Beti: Razvrat v misijonu bomba. 
Salih: Romanje na sever

II. STROKOVNA LITERA
TURA: Hodalič: Zdravnikovi na
sveti, Nega mladega psa, Mala

enciklopedija narave, Ljudje z 
zlomljeno hrbtenico, Harrer: Beli 
pajek, Foucault: N adzorovanje in 
kaznovanje, Lepi z naravo. Prvi 
koraki v Bašiču, Zakon o delov
nih razmerjih, M akarovič, J.: 
Družbena neenakost, šolanje in 
talenti, Radeščak: Slovenske ljud
ske vraže, Albanci.

III. M LADINSKA LITERA 
TURA: Kovič: Pajacek in punčka 
— slikanica

M atična kronika za januar
POROKE: Hrastnik Ladislav, star 

26 let, kmet iz Slatin 31 in Podvratnik 
Brigita, stara 22 let, ekonomski tehnik 
iz Lepe njive 86

Ermenc Anton, star 23 let, kmet iz 
Florjana pri G. gradu 20 in Podkri
žnik Marija, stara 21 let, delavka iz 
Tera 50

Tajnšek Viktor, star 24 let, optik iz 
Gornjega grada 164 in Zagradišnik 
Cvetka, stara 23 let, medicinska sestra 
iz G. grada 97

Brezovnik Jožef, star 23 let, elektr- 
oinstalater iz Poljan 21 in ZAJC 
Zvonka, stara 21. let, ekonomski teh
nik iz Rečice/S 45

Robnik Ivan, star 25 let, strojni teh
nik iz Krnice 20 in Robnik Marija, 
stara 22 let, ekonomski tehnik iz 
Krnice 33

SMRTI: Ugovšek Franc' star 35 let, 
upokojenec iz Lenarta pri G. gradu 
14, Blekač Anton, star 65 let, 
upokojenec iz Okonine 7, Pungartnik 
Ivan, star 78 let, upokojenec iz Juva
nja 21, Sem Pavla, stara 75 let, gospo
dinja iz Ljubnega/S 19, Slemenšek 
Jože, star 54 let, delavec iz Radegunde 
19a, Čokan Franc, star 72 let, kmet iz 
Lok pri Mozirju 4, Orel Apolonija, 
stara 76 let, kmetovalka iz Radegunde 
22, Petrin Frančiška, stara 81 let, 
greužitkarica iz Sp. Pobrežij 11, 
Zunter Alojz, star 77 let, upokojenec 
iz Sp. Pobrežij 5 Moličnik Marko, star

78 let, upokojenec iz Poljan 10, Jeraj 
Ana, stara 94 let, upokojenka iz 
Rečice/S 21

E2 ĐN0 VICE
„Savinjske novice” Izhajajo 
mesečno - Izdaja SZDL ob
čine Mozirje - Urejuje ured
nički odbor - Glavni In od
govorni urednik Aleksander 
Videčnik - Fotografska pri
prava Ciril Sem - Uredni
štvo In uprava: Mozirje 175, 
telefon: (063) 831-609-Žiro 
račun pri SDK ekspozitura 
Mozirje, številka:

52810-637-55424 - Savinjske 
novice, glasilo SO Mozirje - 
Rokopise, objave In oglase 
za vsako številko sprejema
mo do10. v mesecu - Stavek, 
filmi in prelom DIC, tozd 
Grafika Novo mesto - Tisk 
na rotaciji Ljudske pravice v 
Ljubljani - Po mnenju IS  
SRS, Sekretariata za Infor
macije (št. 421 1/72 z dne 
9. maja 1973) Je časopis 
oproščen davka na promet 
proizvodov.


